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Z  čísla  vyberáme:
- Futbalová spomienka 

(str. 16)

(pokračovanie na str. 4)

- Nielen počuť, ale aj 
vidieť a zažiť     (str. 11)

- Deň otvorených dverí
 v Jazdeckej škole Beri               

(str. 15)

- TRI ZLATÉ PRE Ľ. 
PRICLA             (str. 20)

Živo v Novej Bani!
Mesto Nová Baňa a projektový tím projektu Živo v Novej 

Bani zorganizovali 10. júna 2010 v zasadačke mestského 
úradu stretnutie, na ktorom pani primátorka Mgr. Anna 
Miháliková privítala mladých ľudí zaujímajúcich sa o dianie 
v meste Nová Baňa a zástupcov organizácií zaoberajúcich 
sa prácou s mládežou na území mesta Nová Baňa.

 Prvým bodom stretnutia bola podpora mládežníckej 
politiky zo strany mesta, ktorá už v okolitých mestách 
funguje, preto je aj v záujme nášho mesta, aby sa mladí 
aktívne podieľali na dianí v meste. 

(pokračovanie na str. 3)

2010
13. 8. 2010 KONCERT HS CRABSLIDE ...
o 18.00 hod.                                                                               Trhovisko
25.8. 2010 „ŽIJEME MEDZI VAMI“
o 14.00 hod.                                                                               Trhovisko

Pohronské múzeum :
17. 6. - 30. 9. 2010 Sládkove kostoly
/autorská výstava Alexandra Sládka, in memoriam v spolupráci s POS 
Žiar nad Hronom/
17. 6. – 30. 9. 2010 Fajky
/súkromná zbierka Ing. Mirona Mihaliča z Košíc a PIPE Clubu J. I. M 
z Nitry/
3. 7. 2010 Večerná prehliadka múzea
18.00 - 22.00 hod.
7. 8. 2010 Večerná prehliadka múzea
18.00 - 22.00 hod. 

Zmena programu vyhradená !

 

Najlepší žiaci v našom meste
Záverom školského roka sa 

uskutočnil na pozvanie primátorky 
mesta v zasadačke Mestského 
úradu v Novej Bani slávnostný 
zápis do pamätnej knihy mesta 
najlepších žiakov a študentov 
novobanských škôl za školský 
rok 2009/2010. Pozvanie prijalo 
22 žiakov a 6 riaditeľov škôl, 
aby z rúk primátorky mesta Mgr. 
Anny Mihálikovej a člena komisie 
kultúry, vzdelávania, mládeže a 
športu pri mestskom zastupiteľstve 
Mgr. Ľuboša Tužinského prevzali 
ocenenie a poďakovanie za 
reprezentáciu mesta v rôznych vedomostných súťažiach. Z jednotlivých 
škôl boli ocenení:

Žiaci a študenti: 
ZŠ sv. Alžbety: Ema Štullerová, 

Adam Štuller, Veronika Tencerová, 
Bernadeta Šuhajdová
ZŠ J. Zemana: Nikoleta Tužinská, 

Veronika Čaklošová, Tomáš 
Čákovský, Dávid Hanko  
ŠZŠ Hrabiny: Roman Bertók, 

Darina Dodoková
Gymnázium F. Š.: Ján Karaffa, 

Karin Tužinská, Barbora Harčáková, 
Andrea Potocká
SOŠ OaS: Patrícia Rudinská, Kamila 

Ondrúšeková, Petra Kostelanská, 
Nikola Slašťanová

Športová kvapka 
krvi

Členovia komisie kultúry, vzdelávania, 
mládeže a športu pri Mestskom 
zastupiteľstve v Novej Bani zorganizovali 
v našom meste odber krvi v pondelok 7. 
júna 2010. Transfúzna stanica z Banskej 
Bystrice v Základnej umeleckej škole v 
Novej Bani mala aj spolu s organizátormi 
od rána plné ruky práce.  

Celkom sa na odbere zaevidovalo 
63 občanov, z čoho bolo vyradených 11 

takže krv darovalo 52 občanov. Oproti jarnej kvapky krvi pribudlo viac žien. Z 
celkového počtu darcov žien bolo 23. Čo nás veľmi milo prekvapilo darovať 
túto vzácnu tekutinu chodili celé rodiny. 

Poďakovanie za tento vysoko humánny čin patrí v prvom rade všetkým, 
ktorí nabrali odvahu a darovali krv a tiež organizátorom, zdravotníkom a 

(pokračovanie na str. 4)
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na svojom riadnom zasadnutí  dňa 24. 6. 2010

Mestské  zastupiteľstvo 

vzalo na vedomie:
- kontrolu plnenia uznesení prijatých na MsZ konanom dňa 29. 4. 2010,
- správu z kontroly dodržiavania VZN o opatrovateľskej službe,

schválilo:
- v rámci 2. úpravy rozpočtu mesta Nová Baňa v roku 2010 presun 3 500 eur z bežného rozpočtu „opatrovateľská služba“ na „Príspevok FK na 

správu štadióna“,
- 2. úpravu rozpočtu mesta Nová Baňa v roku 2010 vrátane programov s tým, že sa vypúšťa z kapitálového rozpočtu „Oporný múr nový cintorín a 

ul. Šibeničný vrch“ suma 25 584 eur + 14 416 eur,
- poskytnutie čiastky 500 eur do fondu Solidarity, ktorý bude slúžiť na pomoc mestám a obciam postihnutých povodňou,
- VZN mesta Nová Baňa č. 3/2010, ktorým sa mení VZN č. 10/2009 o mieste a čase zápisu dieťaťa na plnenie povinnej školskej dochádzky a 

o príspevkoch na čiastočnú úhradu nákladov v školách, v školských výchovno-vzdelávacích zariadeniach a v školských jedálňach v zriaďovateľskej 
pôsobnosti mesta Nová Baňa zo dňa 25. 6. 2009, doplneného a zmeneného VZN č. 13/2009 zo dňa 24. 9. 2009,

- VZN mesta Nová Baňa č. 4/2010, ktorým sa mení a dopĺňa VZN č. 1/2010 o určení výšky dotácie na rok 2010 na žiaka základnej umeleckej školy, 
dieťa materskej školy a školských zariadení so sídlom na území mesta Nová Baňa zo dňa 28. 1. 2010,

- plán kontrolnej činnosti hlavného kontrolóra mesta na II. polrok 2010,
- návrh zmluvy o prevádzkovaní zariadenia na nakladanie s biologicky rozložiteľným odpadom, 
- poskytnutie vecného daru ihličnatej guľatiny v objeme 7 m³ hodnote 442,41 eur s DPH pre MPZ Háj Nová Baňa,
- rekonštrukciu plynovej kotolne Domu služieb ul. Bernolákova do výšky 33 000 eur,
- odpredaj pozemkov parc. č. 6348/13 - ostatná plocha o výmere 36 m2 a parc. č. 6348/14 – ostatná plocha o výmere 36 m2 pre Štefana Podušku 

a manž. Danu, trvale bytom Nová Baňa, Viničná č. 446, za účelom majetkovoprávneho usporiadania pozemkov pod záchytom prameňa pitnej 
vody,  

- uzatvorenie zmluvy o zriadení vecného bremena, ktoré bude spočívať v tom, že Mesto Nová Baňa ako vlastník pozemku bude trpieť zabudovanú 
vodovodnú prípojku a práva vstupu vo vyznačenej trase (podľa geometrického plánu) pozemku počas údržby a opravy potrubia v prospech Štefana 
Podušku a manž. Dany, trvale bytom Nová Baňa, Viničná č. 446 na dobu neurčitú a bezodplatne,

- odpredaj pozemkov parc. č. 6348/15 – ostatná plocha o výmere 36 m2 a parc. č. 6348/16 – ostatná plocha o výmere 36 m2 pre Jozefínu Šuhajdovú 
a manž. Jána Šuhajdu, trvale bytom Slameníkova cesta č. 168, Nová Baňa za účelom majetkovoprávneho usporiadania pozemkov pod záchytom 
prameňa pitnej vody,

- uzatvorenie zmluvy o zriadení vecného bremena, ktoré bude spočívať v tom, že Mesto Nová Baňa ako vlastník pozemku bude trpieť zabudovanú 
vodovodnú prípojku a práva vstupu vo vyznačenej trase pozemku počas údržby a opravy potrubia v prospech Jozefíny Šuhajdovej a manž. Jána 
Šuhajdu, trvale bytom Nová Baňa, Slameníkova cesta č. 168,

- odpredaj nehnuteľnosti o výmere 131 m2 pre Svätoslava Budinského, Hviezdoslavova č. 6, Nová Baňa za účelom majetkovoprávneho usporiadania 
priľahlého pozemku k pozemku vo vlastníctve žiadateľa,

- odpredaj časti pozemku o výmere 48 m2 pre Jozefa Zimana a manž. Oľgu, bytom Štúrova č. 12, Nová Baňa za účelom majetkovoprávneho 
usporiadania pozemku, cez ktorý je vedená plynová prípojka k nehnuteľnostiam vo vlastníctve žiadateľov a rozšírenie vstupu k predmetným 
nehnuteľnostiam,

- odpredaj pozemku  o výmere 10 m2 pre Ing. Juraja Schwarza a manž. Ing. Alenu, bytom Školská č. 16/46, Nová Baňa za účelom majetkovoprávneho 
usporiadania pozemku pod vybudovaným oporným múrom priľahlým k nehnuteľnosti vo vlastníctve žiadateľov, 

- odpredaj pozemku o výmere 61 m2 pre Mgr. Petra Hudeca, bytom Školská č. 12, Nová Baňa za účelom majetkovoprávneho usporiadania 
pozemku, cez ktorý má žiadateľ riešený prístup k nehnuteľnostiam v jeho výlučnom vlastníctve,

- zámer Mesta Nová Baňa odpredať priamym predajom pozemok o výmere 6501 m2 za účelom využitia pozemku na poľnohospodárskej účely 
a agroturistiku. Pozemok bude vybranému záujemcovi odpredaný s ťarchou – už zriadeného vecného bremena spočívajúceho v tom, že kupujúci 
bude trpieť na pozemku zabudované vodovodné potrubie a práva vstupu vo vyznačenej trase pozemku počas zabezpečovania údržby vodovodného 
potrubia,

- uzatvorenie zmluvy o zverení správy majetku mesta Nová Baňa Základnej škole Jána Zemana, Školská 6, Nová Baňa dňom 30. 4. 2010 
nasledovného majetku: počítačová zostava, tlačiareň laserová, scaner, dataprojektor, PC tablet, notebook, kopírovací stroj, jazykový software, stoličky 
k počítačom, za účelom správy majetku získaného realizáciou projektu „Rekonštrukcia komplexu ZŠ Jána Zemana – obstaranie vybavenia – nákup 
výpočtovej techniky“ pre jeho využívanie vo vyučovacom procese,
neschválilo:

- odpredaj časti pozemku pre Ernesta Tökölyho, bytom Moyzesova č. 21, Nová Baňa za účelom majetkovoprávneho usporiadania pozemku pod 
stavbou drevárne bez súpisného čísla,

- odpredaj časti pozemku pre vlastníkov bytového domu na ul. Školskej č. 52/34, Nová Baňa z dôvodu, že sa pozemok nachádza za oplotením 
dvorovej plochy pri bytovom dome a nie je vo vlastníctve spoluvlastníkov bytového domu.
ruší:

- uznesenie MsZ mesta Nová Baňa č. 20/2010/B4 zo dňa 25. 3. 2010 z dôvodu predloženia nového návrhu na uznesenie pod bodom A B/1
predbežne schválilo:

- zámer Mesta Nová Baňa odpredať priamym predajom pozemok v časti ul. Potočná – Matiášova chrasť o výmere cca 6300 m2 za účelom využitia 
na poľnohospodárske účely a agroturistiku,

- zámer Mesta Nová Baňa odpredať priamym predajom pozemok v časti ul. Potočná – Matiášova chrasť o výmere cca 600 m2 za účelom využitia 
na poľnohospodárske účely a agroturistiku,

- odpredaj časti pozemku o výmere cca 500 m2 pre Ing. Jána Stančíka, Štúrova č. 19, Nová Baňa za účelom majetkovoprávneho usporiadania 
pozemku, cez ktorý je riešený vstup k pozemkom parc. č. 6349/3 a 6349/4,

- odpredaj časti pozemku o výmere cca 500 m2 pre Antona Tencera a manž. Libušu, Viničná č. 614, Nová Baňa za účelom majetkovoprávneho 
usporiadania pozemku, cez ktorý je potrebné riešiť po predchádzajúcej rekultivácii odvod povrchových vôd,

- odpredaj časti pozemku o výmere cca 88 m2 pre Pavla Budinského, Hviezdoslavova č. 6, Nová Baňa a Svätoslava Budinského, Hviezdoslavova č. 
6, Nová Baňa v podiele po ½ za účelom majetkovoprávneho usporiadania pozemku bez prístupu z mestského pozemku priľahlého k nehnuteľnostiam 
v podielovom spoluvlastníctve žiadateľov.

V zmysle § 13 ods. 6 zákona č. 369/1990 Zb. o obecnom zriadení v znení neskorších zmien primátorka mesta pozastavila výkon uznesení č. 
54/2010 a 55/2010 tým, že ich nepodpísala v lehote podľa ust. § 12 ods. 11 citovaného zákona.  
Mestské zastupiteľstvo hlasovalo o návrhoch na uznesenie, ktoré neboli prijaté, ich znenie je nasledovné:

- VZN mesta Nová Baňa – Zásady hospodárenia s majetkom mesta Nová Baňa,
- štatút mesta Nová Baňa aj s tým, že sa ruší uznesenie č. 76/2007 zo dňa 31. 8. 2007, ktorým sa ustanovil okruh (pokračovanie na str. 3)



NOVOBANSKÉ NOVINY 3JÚL 2010

Primátorka
 informuje

2. 6. – zasadnutie Rady regionálneho združenia miest a obcí Mochovce, 
XXIII. snem združenia sa nekonal z dôvodu povodní
5. 6. – Deň Knaufu – futbalový štadión 
7. 6. - stretnutie s konateľkou Trelleborgu, Ing. Maruškovou, ktorá 
informovala o pripravovanej zmene názvu fi rmy
10. 6. – stretnutie k projektu Živo v Novej Bani v rámci programu Mládež v 
akcii, za účasti regionálnej konzultantky z Banskej Bystrice a 2 účastníkov 
európskej dobrovoľníckej služby (z Talianska a Francúzska)
12. 6. – voľby do NR SR, návšteva volebných miestností v meste 
16. 6. – pracovné stretnutie k problematike Bio – odpadu s konateľkou 
TS, s. r. o. v Žiari nad Hronom 
18. 6. – účasť na rokovaní Bezpečnostnej rady obvodu Žiar nad Hronom 
18. 6. – 26. 6. – týždeň športu pre všetkých, návšteva viacerých podujatí 
21. 6. – zasadnutie členov Mikroregiónu Nová Baňa k problematike 
separovaného odpadu, nakladania s BIO odpadom, k nepriaznivej situácii 
v podielových daniach pre obce a mestá, k novele zákona o povodniach
22. 6. – pracovná cesta - Bratislava, MŽP SR vo veci úspešného projektu 
Čistiaca technika
24. 6. – zasadnutie MsZ 
26. 6. – Vítanie leta na Tajchu 
29. 6. – XXIII. snem združenia miest a obcí Mochovce vo Vrábloch

Živo v Novej Bani!

Ďalším bodom progra-
mu bolo predstavenie sa-
motného projektu Živo v No-
vej Bani, ktorý za projektový 
tím predstavila projektová 
manažérka Ing. Ľubica Rap-
čanová. Po úspešnom pred-
chádzajúcom projekte pri 
tvorbe komunitného centra 
veríme, že aj ďalšie projekty 
týkajúce sa pomoci mladým 
v meste budú úspešné.

 Pozvanie prísť medzi 

nás prijala aj regionálna kon-
zultantka programu Mládež v 
akcii pre Banskobystrický kraj 
pani Jarmila Lipková, ktorá 
nám program zároveň pred-
stavila. Zahraničnými hosťa-
mi boli chlapci z európskej 
dobrovoľníckej služby Tristan 
z Francúzska a Thomaso z 
Talianska. Chlapci momentál-
ne pôsobia v Banskej Bystri-
ci. Porozprávali nám o svojich 
rodných mestách, o tom, ako 
sa dostali na Slovensko a ako 
sa mladí ľudia zo Slovenska 
môžu dostať do zahraničia, 
pričom všetky náklady spoje-
né s pobytom dobrovoľníka v hostiteľskej organizácií a 90 % cestovných 
nákladov je hradené z projektu programu EÚ Mládež v akcii, čo tu robia a 
ako sa im tu veľmi páči.

Na záver boli pre zúčastnených pripravené propagačné materiály tý-
kajúce sa programu Mládež v akcii, európskej dobrovoľníckej služby či 
Eurodesku a organizácii IUVENTA.

Text a foto: -M.T.-

(dokončenie zo str. 1)

Beseda s dôchodcami
Klub dôchodcov v Novej Bani usporiadal v mesiaci jún v spolupráci s 

poslancom VÚC Mgr. Jánom Havranom v mestskom klube besedu s pani 
Bc. Vierkou Šedivcovou, riaditeľkou Domova dôchodcov a domova sociálnych 
služieb v Žiari nad Hronom a členkou komisie sociálnych vecí zastupiteľstva 
banskobystrického VÚC. Beseda sa konala na tému podmienky umiestňo-
vania žiadateľov do domova dôchodcov, aktuálna situácia v našom regióne, 
problémy v oblasti poskytovania sociálnych služieb, ktoré majú zabezpečovať 
obce a mestá. Skúsenosti s fungovaním denného centra (klub dôchodcov) v 
Žarnovici.

Pre všetkých účastníkov bolo pripravené občerstvenie a drobné spomi-
enkové predmety. Po bohatej diskusii predsedníčka MsKD p. Anna Medzi-
hradská poďakovala hosťom, ako aj ostatným prítomným za účasť a besedu 
ukončila.

Členka rady MsKD

Mestské  
zastupiteľstvo 

úkonov a činnosti zástupcu primátorky RNDr. Emila Ďuroviča,
- v majetkových veciach bod AB/6 – zámer mesta odpredať priamym 

predajom časť pozemkov o výmere cca 540 m2 za účelom využitia 
pozemku na skladovanie reziva a vybudovanie prístrešku,

- zámer prípravy projektu a vypracovanie žiadosti o nenávratný 
fi nančný príspevok z Operačného programu Informatizácia spoločnosti 
zameraného na zlepšenie sprístupnenia elektronických služieb mesta 
občanom do výšky 400.000 eur.

Z programu rokovania MsZ bol stiahnutý návrh na uznesenie 
vo veci schválenia 
odpustenia pohľadávky 
pre Telemont, a. s. 
Bratislava vo výške 2 
389,68 eur, nakoľko 
v predmetnej veci 
je potrebné doplniť 
stanovisko právničky 
mesta Nová Baňa.

Úplné znenie 
uznesení je zverejnené 
na úradnej tabuli mesta 
Nová Baňa a tiež na 
internetovej stránke 
mesta Nová Baňa. 

Müllerová

(dokončennie zo str. 2)
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Voľby do Národnej rady Slovenskej republiky 12. júna 2010

Najlepší žiaci v našom meste

ZUŠ: Jitka Šályová, Rastislav Dobšovič, Klaudia Varádiová, Veronika 
Garajová 

Riaditelia škôl: 
ZŠ sv. Alžbety - Mgr. Sidónia 
Kureková
ZŠ J. Zemana - Mgr. Mária 
Považanová
ŠZŠ Hrabiny - PaedDr. Margita 
Štrbová
Gymnázium - PaedDr. Alojzia 
Štefková
SOŠ OaS - Ing. Jozef Koperdák
ZUŠ - Mgr. Marta Urdová

-LR-

(dokončenie zo str. 1)

Športová kvapka krvi
sponzorom: nemenovanému zamestnancovi MsÚ v Novej Bani, Ľ. Snopekovi, 
Ľ. Maruškovi, J. Havranovi, Ľ. Tužinskému J. Barniakovi a Mestskému úradu 
v Novej Bani.

Už dnes pozývame všetkých na ďalší odber, ktorý sa bude konať 1. 
decembra 2010. A pre tých z vás, ktorí ešte stále váhate aspoň zopár dôvodov 
prečo darovať krv

- darovanie krvi je „tréningom“ organizmu na mimoriadne situácie spojené 
so stratou krvi,

- darovanie krvi prispieva k regenerácii organizmu. Úbytok krvi pri darovaní 
„vyprovokuje“ organizmus k tvorbe nových, neopotrebovaných krviniek

- darcovia sa spravidla cítia lepšie ako tí, ktorí nedarujú a hovoria tiež o 
celkovom „omladnutí“, pri darovaní krvi sa urobí komplexné vyšetrenie krvi,

- darovanie krvi je prejavom ľudskosti a malo by byť bežnou súčasťou 
života. 

Veď nikto z nás nevie, kedy bude on alebo niekto z jeho blízkych krv 
potrebovať...

-LR-

(dokončenie zo str. 1)
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INZERCIA

§ POLICAJNÝ ZÁPISNÍK §

V prípade potreby volajte MsP na
tel.: 045/685 63 69, mobil: 0910 110 120.

Odkedy sa vedľa pracoviska mestskej polície nachádzajú aj iné inštitúcie, 
je na dvore budovy oveľa rušnejšie. Pred vjazdom do dvora je umiestnená 
dopravná značka s dodatkovou tabuľou, ktorá má svoj jasný význam, ale nájdu 
sa vodiči, ktorí to jednoducho nerešpektujú. Ak tam vodič privezie pohybovo 
obmedzeného občana, alebo preváža nejaké bremeno, dá sa to tolerovať. 
No ak vodič nenesie nič, je sám, je telesne vitálny a pri tom ešte zablokuje aj 
vozidlo mestskej polície tak ako tomu bolo 2. 6., to už sa tolerovať nedalo. Keď 
bol tento vodič upozornený na spáchanie priestupku, odmietol zaplatiť blokovú 
pokutu. Pri poučení, že bude vec zaslaná na priestupkové konanie reagoval: 
„Pošli to aj do ..., však po tom sa budeme inak rozprávať“. A pretože to znelo 
ako vyhrážka, bola vec zaslaná na prešetrenie Policajnému zboru.

Niekedy postačí na nápravu len dohovor a inokedy vie občan hliadku 
mestskej polície zamestnať aj niekoľko hodín. 11. 6. pred polnocou prechádzal 
mladý muž cez Námestie slobody oblečený len v šortkách ako dobre stavaný 
záchranár z televízneho seriálu. Aj on dobre vyzeral, akurát v tom stave by 
nikoho nezachránil. Skôr naopak, pomoc sa zišla jemu. Vnútorne nalomený si 
čosi pošomrával a vzlykal. Po tom, ako sa dostal na Bernolákovu ul., musela 
sa tam presunúť aj hliadka, lebo podľa hluku do niečoho búchal alebo kopal. 
Uvidela ho ako vykrikuje, že si niečo spraví a búchal pri tom päsťou na mreže 
obchodu. Na mieste mu bola daná úradná výzva, aby upustil od porušovania 
verejného poriadku. Po chvíľke dohovárania sa ukľudnil a pokračoval ďalej. 
Neprešiel ďaleko, keď ho zlosť pochytila znovu a scéna s ukľudňovaním 
sa zopakovala pri obchode so železiarstvom. Rozchádzali sa, akoby bolo 
všetko v poriadku, ale pán vzápätí vyskočil na zábradlie mosta a vyzeralo 
to na teatrálny skok do hlbín Novobanského potoka. Policajti ho stiahli späť 
a posadili do vozidla. Presvedčili ho, že mu bude najlepšie doma a s jeho 
súhlasom ho aj odviezli. Neprešlo veľa času a mladík sa objavil v meste znovu, 
tentoraz v spoločnosti svojho brata, s ktorým sa hádal. Smútok striedala zlosť 
a hliadku prešla trpezlivosť na Bernolákovej ul., kde začal kopať do smetného 
koša. Opäť bola uplatnená výzva, ale už s výstrahou, že budú voči nemu 
použité donucovacie prostriedky. Bolo okolo jednej hodiny po polnoci, keď 
policajti svoju hrozbu naplnili po tom, čo mladý muž výzvu neuposlúchol. Pri 
predvádzaní na pracovisko mestskej polície kládol aktívny odpor a keď to 
videl jeho brat, tiež sa pridal. Solidárne sa na neho ovesil a takto bránil jeho 
predvádzaniu. Nasledovala ďalšia výzva a ďalšie donucovacie prostriedky. 
Nakoniec sa obaja ocitli na Mestskej polícii a jeden z bratov mal pri tom na 
rukách putá. Skúška na prítomnosť alkoholu ukázala, že boli obaja bratia 
v silnom alkoholickom opojení. Po vykonaných úkonoch boli prepustení, aj 
keď ten s putami to nemal také jednoduché. Neustálou manipuláciou s nimi 
si ich tak stiahol, že došlo aj k zaseknutiu uzamykacieho mechanizmu. O 
spoluprácu boli preto požiadaní príslušníci HaZZ a za pomoci ich náradia 
bol potom vyslobodený. Správanie oboch bratov bolo neskôr posudzované v 
konaní o  priestupku.

Mestská polícia touto cestou upozorňuje, že počas letnej turistickej 
sezóny bude zvýšená pozornosť venovaná podávaniu alkoholu neplnoletým a 
zdržovaniu sa detí v prostredí, kde sa podávajú alkoholické nápoje. Príslušníci 
OOPZ sa viac ako inokedy zamerajú na vedenie vozidiel pod vplyvom alkoholu 
a na bezohľadnú jazdu niektorých motocyklistov.

INZERCIA

Týždeň športu pre všetkých
Koncom júna sa v našom meste uskutočnil už siedmy ročník hromadného 

športového podujatia Týždeň športu pre všetkých. Organizátorom bolo mesto 
Nová Baňa, v spolupráci so športovými klubmi, školami a občanmi mesta – 

priaznivcami športu. 
Na základe osobných 
stretnutí a výziev, 
ktoré boli uverejnené v 
Novobanských novinách, 
na internetovej stránke 
mesta a na informačných 
tabuliach mesta, mali 
občania možnosť 
zapojiť sa do rôznych 
športových aktivít. O tom 
ako celý športový týždeň 
prebiehal sa dočítate v 
nasledujúcom čísle NN.

 -LR-

Zverejnenie  zámeru  priameho  predaja 
nehnuteľného  majetku  Mesta  Nová  Baňa č. 1/2010

1) Mesto Nová Baňa v zmysle ustanovenia  § 9a/, ods. 1c/ a § 5 zákona  o 
majetku obcí č. 138/1991 Zb. a v zmysle uznesenia Mestského zastupiteľstva 
mesta Nová Baňa č. 57/2010/BB9/ zo dňa 24. 6. 2010  zverejňuje svoj  z á m e 
r  predať nehnuteľný majetok mesta Nová Baňa priamym predajom.
2) Predmetom predaja je nehnuteľnosť – pozemok C KN parc. č. 6537/6 – tr. 
tráv. porast o výmere 6501 m2 vytvorený GP č. 10935479-104/10 vypracovaným 
Viliamom Struhárom, geodetom Nová Baňa  z nehnuteľností vo vlastníctve 
mesta Nová Baňa vedených Správou katastra Žarnovica na LV č. 6123 k.ú. 
Nová Baňa, dielom „1“ o výmere 6466 m2 z E KN parc.č. 1462/132- tr. tráv. 
porast a dielom „2“ o výmere 35 m2 z E KN parc.č. 5171/1 – ostatná plocha.  
Pozemok sa nachádza v časti Matiášova chrasť.
3) Pozemok bude vybranému záujemcovi odpredaný s ťarchou už zriadeného 
vecného bremena spočívajúceho v povinnosti trpieť na pozemku zabudované 
vodovodné potrubie a práva vstupu vo vyznačenej trase pozemku počas 
zabezpečovania údržby vodovodného potrubia v prospech vlastníkov 
nehnuteľností zapísaných na LV č. 3345. 
4) Pozemok je určený za účelom využitia na poľnohospodárske účely a 
agroturistiku. 
5) Minimálna kúpna cena pozemku je stanovená vo výške všeobecnej hodnoty 
majetku  stanovenej znaleckým posudkom č. 23/2010 zo dňa 14. 6. 2010 
vypracovaným Ing. Katarínou Jančekovou, Záhrbská č. 57, Nová Baňa po 
1,57 eura/ m2. 
6) Náklady  na zameranie pozemku vo výške 287,98 eur a náklady za znalecký 
posudok vo výške 70,00 eur budú vybranému záujemcovi vyčíslené na úhradu 
v kúpnej zmluve.  
V kúpnej zmluve bude  vyčíslená na úhradu aj hodnota porastov nachádzajúcich 
sa na časti predmetného pozemku vo výške 500,00 eur. 
7) Cenová ponuka musí obsahovať : - meno, priezvisko a adresu záujemcu 
 - výšku ponúknutej kúpnej ceny za 1 m2 pozemku
8) Lehota na doručovanie cenových  ponúk záujemcov je stanovená do 30. 7. 
2010 do 15.30 hod.   
9) Záujemca o odpredaj pozemku doručí písomnú žiadosť s cenovou ponukou 
v zalepenej obálke s označením „Priamy predaj č. 1/2010“ - n e o t v á r a ť  
na adresu Mestský úrad, Námestie  slobody č. 1, 968 26  Nová Baňa.
10) Mesto Nová Baňa si vyhradzuje právo priamy predaj zmeniť, príp. zrušiť 
bez uvedenia dôvodu.
11) Do vyhodnotenia nebudú zaradené  cenové ponuky podané po termíne.
12) Bližšie informácie k predmetnému priamemu predaju budú poskytnuté na 
Mestskom úrade v Novej Bani, Námestie slobody č. 1, 968 26 Nová Baňa na 
oddelení správy mestského majetku a podnikateľskej činnosti  č. dv. 6 na 1. 
posch., prípadne na telef. čísle 045/ 6856673. 
Zámer priameho predaja aj so snímkou z ortofotomapy a geometrickým plánom 
je zverejnený na internetovej stránke Mesta Nová Baňa www.novabana.sk.

Mgr. Anna Miháliková, primátorka mesta
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Sužovali v minulosti povodne aj naše mesto?

Dnes, keď sa slovko 
povodeň skloňuje neustále 
v médiách i medziľudských 
rozhovoroch, keď súcítime 
s obyvateľmi opakovane 
zaplavovaných oblastí 
Slovenska, zalistovali sme v 
starých kronikách, aby sme 
zistili, ako v minulosti neskrotná 
voda šarapatila údolím Hrona, 
ba i novobanskými ulicami. 
Záznamov sme našli niekoľko a 
z nich vyberáme.

Pred dvesto rokmi 11. mája 
1810 bola do farskej kroniky 

zaznamenaná strašná povodeň 
na Mäsiarskej ulici, ktorá zničila 
záhrady, ploty poodnášala, 

odniesla i ovce, i kravy, čo všetko naplavené sa hromadilo pri spodnom 
moste pri hostinci. Vodný živel zasiahol mesto onedlho opäť, keď silný 
prietok vody pri prietrži 
mračien v dňoch 28. a 29. 
mája 1810 pretrhol hrádzu 
vodnej nádrže a zničil 
prívodné jarky k čerpadlu 
na 3. obzore šachty 
František. Veľké materiálne 
škody boli na domoch, 
záhradách a domácom 
zvieratstve. Farská kronika 
opisuje udalosť ako fatálny 
to deň mesta: „...ulice na 
oboch brehoch po hojných 
dažďoch voda vystúpivšia z 
koryta zaliala v popoludňajších hodinách natoľko, že zobrala všetky 
mosty a takmer polovica obyvateľov sa nemohla zachrániť na námestí, 
kričali o pomoc zo striech chalúp, vzpierajúc svoje ruky k nebesám, ale 
divý príval väčšinu domov zbúral, biednych obyvateľov takmer pohltil, 
zbavil ich domáceho zariadenia, zvierat, hydiny, čo všetko plávalo dolu 

vodou na zaplakanie. V 
záhradách vymyla nielen 
stromy, ale odniesla 
aj pôdu a miesto tej 
zanechala kamene a štrk, 
ktoré ešte nasledujúce 
pokolenia budú musieť 
odviezť z miesta, kde 
dosiaľ rástli ovocné 
stromy, vŕby, jelše ..., 
múr, susediaci s dolným 
kostolom pri špitáli, 
prúd vody v okamihu 

prelomil ... dolný kostol 
bol zaplavený do výšky 1 

stopy nad oltárom. Maštale zväčša tiež odniesla voda, veľa domov na 
oboch stranách toku veľmi poškodila ... Pocestní museli zostať všade 
stáť pre zobraté mosty a prekliate vody nespočinuli ani na druhý deň, 
ktorý bol veru chladný. Voda zaplavila aj špitál, odniesla dva včelíny, 
ovečky na ceste pri 
hostinci zadusené, hydina 
bez počtu! ...voda zničila 
aj píly... Pracujúcich v 
baniach zastihol príval 
nepripravených a niektorí 
museli v baniach pretrpieť 
až do spadnutia vôd 
medzi životom a smrťou, 
lebo ktorých neohrozila 
priamo voda, tých zas 
zlý vzduch. Iní dvaja 
utekali pod zemou až pod 
vrch zvaný Stangelier 
a tu sa zachránili cez 

šachtu hlbokú 18 siah na svetlo, zanechajúc 
na výdreve stopy svojich prstov i nechtov... 
príval bral so sebou nielen skaly, ale odplavil aj 
vypracované mlynské kamene... toto nešťastie 
ostane o to pamätnejšie, že pre zničené 
cesty nemôžeme sa dostať k palivovému 
drevu... Takéto niečo ešte oči nevideli, uši 

nepočuli... kdekoľvek 
bola prv studnička alebo 
pramienok, zo všetkých 
teraz vystupuje voda do 
výšky 1-2 m celkom ako 
vodostreky...“

Pohronskou dolinou 
sa opakovane vylievala 
rieka Hron. Takýchto 
záznamov nájdeme 
v kronikách viacero, 
napr. z roku 1813: „Celý 
august bol daždivý a 26. 

sa vylial Hron od hory po horu, na čo sa v tomto čase nikto nepamätá...“. 
V septembri toho istého roku sa situácia zopakovala na celom Pohroní.  
Obyvatelia, ktorí bývali pri Hrone či vlastnili a obrábali tu Horné, 
či Dolné lúky, mávali znova a znova veľké škody. Vyliaty Hron sa v 
kronikách spomína 
napr. v rokoch 1816, 
1818, 1820, 1821, 
1823. 

V marci roku 
1830 sa pri povodni, 
zapríčinenej topením 
snehu zničil most cez 
potok, pričom voda 
vzala jeho stred a 
cesta bola prerušená 
až do konca júla.

Po daždivom lete 
1833 sa v septembri 
opäť rozvodnil Hron a vody zapríčinili veľké straty na úrode kapusty, 
zemiakov, kukurice, ba zobrala aj zožatý ovos a otavu. V máji 1837 
sa Hron vylial až trikrát za sebou. Z marca roku 1864 farská kronika 
opisuje i blahodarný účinok povodne: „V tomto mesiaci sa vylial Hron, 
ktorý farské lúky pohnojil najušľachtilejším humusom, čo sa neprihodilo 
už 20 rokov. Máme preto nádej na veľmi bohatú úrodu sena, kiež by 
nám ho Boh udelil !“ 

22. júla 1891 rozvodnený Hron zaplnil svojimi vodami celé údolie 
a zničil siatiny, kukuricu a zemiaky na Horných lúkach. Zapríčinené 
škody boli vyčíslené na 300 zlatých.

Povodne boli 
z a z n a m e n a n é 
aj v dvadsiatych 
rokoch 20. 
storočia. V roku 
1926 bola výška 
škody 141 761 
Kč. Obyvateľstvo 
sa ešte nestihlo 
spamätať z 
týchto záplav, 
keď v dňoch 9.-
10. mája 1928 
niektoré obce 
Novobanského 

okresu postihli ďalšie, s obrovskými škodami na úrode a domoch. Podľa 
zistenia povodňovej komisie utrpeli jednotlivé obce nasledovnú škodu, 
vyčíslenú v korunách : Brehy – 25 000,  Bzenica – 150 000, Bukovina 
– 20 000, Dolná Trnávka – 2 800, Dolná Ždáňa – 30 000, Hliník – 80 
000, Hronský Beňadik – 60 000, Lehôtka pod Brehmi – 34 000, Nová 
Baňa – 135 000, Orovnica – 15 000, Podzámčie – 32 000, Psiare – 
20 000, Rudno – 54 000, Tekovská Breznica – 35 000, Voznica – 57 
000, Žarnovica – 110 000 a Žarnovická Huta – 900. V Novej Bani bolo 
povodňou poškodených 101 obyvateľov. Ministerstvo vnútra v Prahe 

 Obr. 1 - 30. roky 20. storočia, voda 
takmer zaplavila železničnú trať.

 Obr. 2 - 30. roky 20. storočia, zaplavené lúky pri 
Hrone.

 Obr. 3 - v roku 1960 bol areál VD Drevorob 
celý zaplavený.

 Obr. 4 - z rozvodneného Hrona v roku 1976 
trčal iba brežský most, pri ktorom stála hŕstka 
odvážnych zvedavcov.

 Obr. 5 - august 1966, obrovská trhlina valom 
hrádze vodnej nádrže Tajch.

 Obr. 6 - 1966, vody zaliali Štefánikovu ulicu 
a všetky mosty na nej.

 Obr. 7 - 1966, voda sa liala cez most pri Baníckom 
námestí.
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Sládkove kostoly
17. jún – 30. september 2010 

Pohronské múzeum v Novej Bani
BBSK – Pohronské osvetové stredisko v Žiari nad 

Hronom a Pohronské múzeum v Novej Bani predstavu-
jú návštevníkom  putovnú autorskú výstavu Alexandra 
Sládka in memoriam – kostoly z Pohronia vo výtvar-
nom umení pod názvom Sládkove kostoly...

Alexander Sládok sa narodil v Prievidzi. V rokoch 
1946 – 1950 študoval maľbu a výtvarníctvo na Sloven-
skej univerzite v Bratislave u prof. Mudrocha. 

Celý svoj život zasvätil pedagogickej činnosti v 
tejto oblasti. Keď jeho manželka v roku 1990 odišla do 
dôchodku, presťahovali sa do jej rodiska, do Hliníka 
nad Hronom, kde Alexandrovi Sládkovi učarovala typická stredoveká ar-
chitektúra a starobylý charakter okolitých kostolíkov...

Tak sa zrodila myšlienka vytvoriť zbierku a následne galériu obrazov 
s tematikou sakrálnych stavieb.

Náhla smrť Alexandra Sládka v roku 2000 nedovolila dokončiť toto 
dielo. Aj napriek tomu však autor zanechal 73 olejomalieb kostolov a 
kaplniek ... Zbierka má nemalú dokumentačnú hodnotu, lebo mapuje 
kultúrne dedičstvo a architektúru miest a obcí  na území okresov Žiar nad 
Hronom, Banská Štiavnica a Žarnovica. Z výtvarného hľadiska sa jedná o 
insitnú tvorbu, ktorej sa autor venoval len ako koníčku vo svojom voľnom 
čase...

Pohronské múzeum v Novej Bani vystavuje zo spomínanej zbierky 40 
obrazov, na ktorých sú  zobrazené prevažne kostoly a kaplnky z okresu 
Žarnovica a Žiar nad Hronom. Výstava však nedáva len priestor archi-
tektúre kostola či kaplnky, ale poskytuje aj  bohatú informáciu o sakrálnej 
stavbe, o meste či obci, kde sa nachádza...

                    Helena Hudecová, Pohronské múzeum v Novej Bani

zamietlo ich žiadosť o podporu, lebo neboli údajne splnené podmienky 
na jej poskytnutie. Na návrh komisie po viacerých rokovaniach dostalo 

podporu iba 47 
poškodených, v 
súhrnnej výške 5 
000 Kč. 

Hron sa 
vylieval aj v 30. 
- 40. rokoch 20. 
storočia. Z 30. 
rokov sa nám 
z rozvodnenej 
P o h r o n s k e j 
doliny zachovali 
v zbierkach 
prvé fotografie 
d o k u m e n t u j ú c e 

situáciu (obr. 1, 2). V roku 1947 zničili záplavy oziminy, preto bola 
uskutočnená opätovná sejba. 

Voda zaplavovala aj areál výrobného družstva Drevorob, v 60. a 
70. rokoch 20. storočia (obr. 3). V roku 1976 bol vyliaty Hron tak, že 
voda siahala po brežský most, vylievala sa z koryta po brežskej ceste, 
lúkach i výrobných areáloch (obr. 4) 

Snáď najčernejším rokom pre Novobančanov bol rok 1966, keď bolo 
povodní hneď niekoľko. Po jarnom rozvodnení Hrona nastala skutočne 
pamätná povodeň v uliciach nášho mesta v auguste 1966, keď sa 
po silnej prietrži mračien pretrhla stredom hrádza po okraj naplnenej 
vodnej nádrže Tajch (obr. 5), ktorej vody sa v priebehu niekoľkých hodín 
vyliali ulicou Dlhá lúka na mesto Nová Baňa. Potoky sa vyliali z korýt 
a zaplavili nižšie položené ulice – Ulicu Milana Rastislava Štefánika 
spolu s priľahlými (obr. 6), Štúrovu a Kollárovu, Hviezdoslavovu, 
dnešné Banícke námestie (obr. 7) a sčasti aj Námestie sv. Alžbety a 
Školskú ulicu. Okrem škôd na hnuteľnom a nehnuteľnom majetku (obr. 
8) občanov si táto katastrofa vyžiadala i jeden ľudský život.

Pracovníci Pohronského múzea

 Obr. 8 - 1966- smutné následky povodne.

Fajky
17. jún – 30. september 2010 

Pohronské múzeum v Novej Bani
Pohronské múzeum v Novej Bani v spo-

lupráci s Tekovským múzeom v Leviciach 
a Pipe Clubom J. I. M v Nitre sprístupnili 
výstavu Fajky zo zbierok Ing. Mirona 
Mihaliča z Košíc  a členov Pipe Club J. I. 
M, Nitra...

Zvyk fajčenia sa datuje do predkolum-
bovskej éry, keď Aztéci, Mayovia, Kari-
bovia a ďalšie národy Severnej a Južnej 
Ameriky vykonávali obrad fajčenia v rámci 
náboženských rituálov. Fajčenie sa stalo 
liekom na liečenie neduhov, potravou 

duchov v telách šamanov...Postupne sa tabaku pripisovali liečebné 
účinky...Vyvolával stimuláciu, pôžitok, zaháňal hlad i bolesti. Stával 
sa čoraz obľúbenejším, postupne sa zvyšoval jeho spoločenský 
význam. Tejto neresti podľahli nielen obyčajní ľudia, ale aj diploma-
ti či panovníci. Do strednej Európy sa dostal tabak až na sklonku 
16. storočia, v 17. storočí sa začali vyrábať prvé hlinené fajočky. 
Najznámejším výrobcom bol Karol Zachar z Banskej Štiavnice. 
Jeho fajky štiavničky si získali obľubu v Európe, Ázii i Amerike. V 17. 
storočí sa začali objavovať prvé fajky z tvrdého dreva, v 18. storočí 
sa objavili prvé fajky z morskej peny, neskôr porcelánové...Fajkový 
novovek prichádza v 19. storočí – po objavení nového dreveného 
materiálu, koreňa vresovca...

S podrobnejšou históriou fajkárstva sa môžu návštevníci Pohron-
ského múzea v Novej Bani bližšie zoznámiť v textovej časti výstavy 
Fajky...Históriu dokresľuje obrovské množstvo rôznych druhov fajok – 
z hliny, dreva, zo skla, morskej peny z porcelánu, rôzne zdobe-ných...
Oči návštevníka pritiahnu nielen indiánske fajky, vodné fajky, fajky z 
Afriky, Vietnamu, Číny, Talianska,či domáce štiavničky ale aj doplnky, 
ktoré k fajkám a fajčeniu bezprostredne patria...Rezačky na tabak, 
mešce a tabatierky, stojany na cigary a stojany na zápalky, rôzne typy 
zápaliek i zápalkových škatuliek...

Ing. Miron Mihalič z Košíc je nielen súkromným zberateľom fajok, 
ale aj porcelánu, hodín a iných umeleckých predmetov. Návštevníci 
Pohronského múzea v Novej Bani sa mali možnosť stretnúť s jeho 
nádhernou zbierkou porcelánu začiatkom tohto roka na výstave Por-
celán v krehkosti a dokonalosti...

Nitriansky Pipe Club J. I. M sa so svojou zbierkou predstavu-
je v našom múzeu po prvýkrát. Bol založený v roku 2003 tromi 
nadšencami fajkovej histórie a ich snahou nie je propagácia fajčenia, 
ale sústreďovanie informácií o výrobe, používaní a postavení fajky a 
fajčenia  v spoločnosti v minulosti a dnes.

Dovedna 369 fajok a ostatných doplnkov sa teší na záujem 
návštevníkov tejto výstavy rovnako, ako aj ich majitelia a organizá-
tori...

                  Helena Hudecová, Pohronské múzeum v Novej Bani
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Zamestnanci Knauf Insulation oslávili svoj deň
Zábava, dobré jedlo, hry a výborná hudba – aj tým sa vyznačovala 

akcia spoločnosti Knauf Insulation. Každoročná tradícia Deň Knauf 
Insulation pre zamestnancov spoločnosti a ich rodiny úspešne 
pokračovala aj v sobotu 5. júna. 

Futbalový štadión v Novej Bani bol aj tento rok miestom diania Dňa 
Knauf Insulation 2010. Príjemné prostredie, veľkosť štadióna v Novej 
Bani, profesionálne pódium na hudobné a tanečné vystúpenia a široká 
paleta sprievodných atrakcií uspokojili mnohých návštevníkov rôznych 
vekových skupín.

Skutočne krušné chvíle pripravilo organizátorom tento rok počasie. 
Celotýždňový dážď spočiatku robil vrásky na čele. Našťastie, slnko 
sa deň pred akciou umúdrilo a začalo intenzívne svietiť. Slnečné lúče 
pomohli aspoň čiastočne trávnik vysušiť, a tak nič nebránilo pokračovať v 

prípravách podujatia. 
Aj tento rok sa Deň 

Knauf Insulation začal už v 
piatok popoludní športom. 
Sily si v priateľskom 
futbalovom zápase tradične 
zmerali zamestnanci výroby 
a zástupcovia obchodu a 
administratívy spoločnosti 
Knauf Insulation. Priebeh 
zápasu bol napínavý 
a priniesol množstvo 
zaujímavých momentov. Na 
klzkom trávniku si nakoniec 
víťazstvo vybojovali modré 

goliere. Družstvo výroby získalo za svoj kvalitný výkon okrem diplomu aj 
krásny putovný pohár, na ktorý si už teraz brúsi zuby administratíva. O na 
cennú trofej však môžu zabojovať opäť až o rok. 

Športovým zápolením sa pokračovalo aj nasledujúci deň ráno. 
Futbalovú loptu zamestnanci Knauf Insulation vymenili za tenisové rakety. 
Na antukové dvorce vybehli odhodlané a športovo naladené dvojice, aby 
predviedli svoje tenisové umenie a pokúsili sa stať víťazmi firemného 
turnaja. Nechýbala radosť z hry, zábava a najmä dobrá nálada. Ani v 
tomto prípade nebolo dôležité 
vyhrať, ale najmä sa zabaviť, 
zašportovať si a porozprávať 
sa s kolegami mimo práce, i 
keď prvenstvo a zisk putovného 
pohára víťazov určite potešilo. 

Brána futbalového štadióna 
v Novej Bani sa pre všetkých 
zamestnancov a priateľov 
spoločnosti Knauf Insulation 
otvorila v sobotu popoludní. 
Počasie podujatiu tento deň 
skutočne prialo. Slnečné lúče 
príjemne hriali, takže si všetci 
návštevníci mohli užívať pekný 
deň s deťmi, výborné jedlo, osviežujúce nápoje a zároveň dostatočne 
si vychutnať pripravený program. Najväčšiu radosť mali určite deti. Aj 
tento rok pre ne pripravili organizátori zaujímavé atrakcie. Lákadlom bol 
surf simulátor, na ktorom si mohli vyskúšať svoju šikovnosť a schopnosť 
udržať rovnováhu. Nafukovací hrad umožnil aj tým najmenším poriadne 
si zaskákať a vyblázniť sa. V detskom pásme hľadanie pokladu Knauf 
Insulation zostavenom z viacerých súťažných disciplín si drobci vyskúšali 
svoju zručnosť, bystrosť a silu. Nechýbal súboj gladiátorov, bludisko za 
ohnivou čašou Harryho Pottera, preteky fúrikov či skákanie vo vreci. 

Okrem hier sa mohli naučiť 
žonglovať, zahrať si pexeso 
a spoznať tak vlajky krajín 
Európskej únie. Tancovalo sa 
spolu s tanečnými animátormi 
a v karaoke show sa spievali 
najväčšie slovenské a 
české hity. Veľkej obľube 
detí sa tešili tvorivé dielne, 
kde si mohli vlastnoručne 
vyrobiť výrobok podľa 
vlastnej fantázie. Vďaka 
šikovným maliarkam sa tváre 

najmladších návštevníkov premenili na zvieratká a mnohé líca zdobili 
počas celého dňa farebné ornamenty, pestrofarebné kvety či hviezdičky. 

O dobrú náladu sa na Dni Knauf Insulation staral usmiaty moderátor a 
herec Roman Pomajbo. Humorom a priateľským prístupom si získal veľké 
sympatie všetkých návštevníkov. Postaral sa o zábavu, vytvoril príjemnú 
atmosféru a nebránil sa ani stretnutiu so svojimi fanúšikmi. Kultúrno- 
-zábavný program dňa prebiehal na veľkom pódiu hlavného futbalového 
ihriska. Ako prví sa predstavili žongléri. Obecenstvo s obrovským 
záujmom sledovalo ich dynamické a pútavé vystúpenie. Po žonglérskom 
umení nasledovali ľudové piesne v podaní ženského súboru Hronka 
a detského folklórneho súboru Brežanček z Brehov. O rozprúdenie 
zábavy sa nestarnúcimi slovenskými a českými hitmi postarala skupina 
Starmania. Pospevovať spolu s nimi si začali starší, ale aj tí mladší. 
Nasledovali ďalšie strhujúce výkony žonglérov. Mnohí z návštevníkov 
však už netrpezlivo očakávali koncert hlavnej hviezdy večera. 

Kapela No Name potvrdila svoje kvality úspešnej slovenskej 
hudobnej skupiny. Líder No Name Igor Timko rozvášnil dav a vytvoril 

neopakovateľnú atmosféru. Neutíchajúci potlesk ukončil výborné 
vystúpenie, bol zároveň poďakovaním zamestnancom Knauf Insulation a 
bodkou za krásnym dňom. 

Text a foto: M. Pisoňová

Jún - mesiac poľovníctva
Jún,  mesiac poľovníctva, sa 

odjakživa spája s ochranou prírody 
a starostlivosťou o voľne žijúce 
mláďatá v našej prírode. Preto je 
mesiac jún zasvätený poľovníctvu 
v spojitosti s ochranou prírody. 
Letné mesiace máj a jún sú v našej 
prírode zrodom nového života či 
už zvierat, ale aj rastlín a porastov. 
Naša poľovná zver práve v letnom 
období potrebuje zvýšenú a náležitú 
ochranu pred predátormi, ktorú 
jej v potrebnom a dostatočnom 
rozsahu môžu poskytnúť len 
poľovníci. Toto je práve obdobie, 
keď sú mláďatá najzraniteľnejšie a 
v ďalších mesiacoch života práve 
preto potrebujú dôslednú ochranu. 
Na najzraniteľnejšie mláďatá či inú 
poľovnú zver negatívne pôsobia a ju 
ohrozujú hladné pytliacke psy, ktoré 
pôsobia najmä v blízkosti ľudských 

obydlí.
Jún - mesiac poľovníctva a 

ochrany prírody nám dáva príležitosť 
na širšiu propagáciu na verejnosti o 
poľovníckej činnosti z pohľadu jej 
významu na ochranu voľne žijúcej 
zveri a prírody. Práve v tomto období 
je dôvod na oslovenie občanov či 
výrazne mladej generácie o poslaní 
a význame poľovníctva. Členovia 
MPZ Háj a vôbec poľovníci nie sú len 
strelcami zveri, ale, naopak, svojou 
činnosťou zver chránia, všestranne 
sa o ňu starajú a kolektívne 
zveľaďujú poľovný revír aj napríklad 
zalesňovaním či budovaním 
prikrmovacích zariadení. 

Preto aj naše MPZ Háj, Nová Baňa 
prezentuje každoročne poľovnícku 
výstavu k mesiacu poľovníctva.

Vladimír Petráš, 
podpredseda MPZ
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Eurá „na ceste“ ?
Le...vé (ležavé) maminky pred pôrodom majú ospravedlnenie pre sed-

mospáčstvo, ale vydatá štebotačka, ktorá nevie za deväť mesiacov donosiť 
štyristo centov veriteľovi, nie.

Divím sa aj jej manželovi, že ju necháva dlho spať, čo nie je vôbec zdravé, 
veď zdravému človeku má stačiť sedem až osem hodín na spanie. Bude z nej 
niekedy ranostajka?

Naše robotné gazdinky využívali v lete na súrnu prácu práve raňajšie hodi-
ny, keď slnko ešte tak nehrialo. Popoludní si radšej oddýchli a trochu zdriemli.

Čo si mám o takej rapotačke myslieť, keď si pri zdôvodňovaní pôžičky 
položí svoju prácou nezdeformovanú rúčku na srdiečko s tým, že obnos vráti? 
Mala ho odpracovať okopávaním ovocných stromov za humnom. Dva stromy 
okopala a na ostatné sa vykašľala. Tráva pred nimi je už vysoká. Za chvíľu  sa 
bude kosiť.

 I. V. M.

Európsky poľnohospodársky fond pre rozvoj 
vidieka: Európa investujúca do vidieckych oblastí.

OZNAM
Kontrola a krátenie priamych platieb

Dňa 13. júla 2010 v čase od 16:00 do 18:00 hod. 
sa v sále Centra voľného času na Bernolákovej ulici č. 30 v Novej 
Bani uskutoční beseda s Ing. Jurajom Kožuchom, riaditeľom Odboru 
priamych platieb a akreditácie Pôdohospodárskej platobnej agentúry 
Ministerstva pôdohospodárstva SR. Témou besedy bude kontrola a 
krátenie priamych platieb pre poľnohospodárov, úvod do problematiky 
krížového plnenia, podmienok, ktoré musí žiadateľ o priame platby plniť. 
Beseda bude pozostávať z prednášky a diskusie. 

Besedu organizuje Združenie ENVIRA v rámci projektu Roľnícke 
informačné centrum. 

Tešíme sa na vašu účasť!
Kancelária Roľníckeho informačného centra, Bernolákova 11, 
Nová Baňa, t. č.: 045/38 101 40, 0911/743 181
Zriaďovateľ: Združenie ENVIRA, www.ric.meu.zoznam.sk 
RIC.kancelaria@gmail.com

Dňa 3. júna 2010 v čase od 16:00 hod. do 18:00 
hod. sa v sále Centra voľného času na Bernolákovej 
ulici č. 30 v Novej Bani uskutočnila beseda s Martou 
Kulíkovou, krajinnou riaditeľkou organizácie Heifer 
Slovakia, n. o. Témou besedy boli informácie o forme podpory 
chovateľstva kráv, oviec, kôz, zajacov, sliepok, včiel, ale aj o možnosti 
získania sadeníc ovocných stromov a krov a sadbového materiálu 
rýchlo rastúcich drevín. Pani riaditeľka vysvetlila princípy poskytovania 
pomoci organizácie Heifer Slovakia, n. o. Chovateľ alebo pestovateľ v 
rámci projektu dostáva bezplatne hospodárske zviera alebo sadenice, 
vzdelávanie, má možnosť získať drobnú pomoc pri zabezpečovaní 
krmiva, výživových doplnkov  a veterinárnej starostlivosti. Ako 
vyplynulo z prednášky, účastníci projektu sa učia, ako dodržať 
bezpečnosť, zdravie a produktivitu zvierat prostredníctvom správneho 
kŕmenia, ustajnenia, starostlivosti o zdravie a rozmnožovanie. 
Prijímateľom pomoci sa pomáha aj pri zakladaní fariem. Prítomní 
chovatelia a pestovatelia prejavili záujem o danú možnosť pomoci v 
našom regióne.

V prípade, že máte záujem o účasť na projekte, kon-
taktujte sa s nami! 
Besedu organizovalo Združenie ENVIRA v rámci projektu 
Roľnícke informačné centrum. 

Ďakujeme za vašu účasť!

JÚNOVÁ BESEDA NA TÉMU MOŽNOSTI 
PODPORY CHOVATEĽOV A PESTOVATEĽOV

Fitnes ošiaľ ZUMBA 
dorazil aj do Novej Bane!

Azda niet cvičenia, ktoré by 
ovládlo svet v ostatných rokoch 
viac než práve zumba. Zábavné 
a efektívne cvičenie zbavuje tuku, 
nadopuje energiou, endorfínmi a 
okrem zábavy ešte krásne spevní 
postavu.

Zumba bola objavená náhodou 
slávnym kolumbijským tanečníkom 
a choreografom Albertom Beto Pe-
rézom (spolupracoval aj so Shaki-
rou), keď si raz zabudol priniesť na 
hodinu CD s aerobikovou hudbou. 
Tak pustil žiakom jediné CD, aké 
mal v aute – s latinskoamerickou 
hudbou. Musel zaexperimentovať 
a napadlo mu spojiť prvky aerobiku 
s latinskoamerickými tancami. Vý-
sledkom boli žiaci nadšení. Takto 
sa zrodila zumba a postupne sa 
šírila ďalej. 

Pri zumbe sa zapájajú boky, 
zadok, ruky aj brucho. Medzi naj-
používanejšie štýly patrí salsa, me-
rengue, samba a flamenco. Nájdu 
sa v nej však aj prvky hip - hopu či 
brušných tancov.

Opýtala som sa na zumbu na-
šej precvičovateľky Gabriely Mére-
sovej. Má len 23 rokov, je od Levíc 
a v zumbe je už poriadne vytréno-
vaná. Prišla s nápadom zumby v 
Novej Bani a okrem toho ju precvi-
čuje aj v Podhájskej.

Prečo ste sa rozhodli pre 

 - Gabriela Méresová - 
precvičovateľka zumby.

zumbu? ,,Pretože pred tým som 
chodila na hodiny zumby a čím 
viac som chodila, tým viac som 
zisťovala, že by ma to bavilo robiť. 
Zumba je spojením aerobiku a tan-
ca, čo je pre mňa  ideálne.“

Pre koho je podľa vás zumba 
určená? ,,Určená je pre všetkých 
bez ohľadu na vek, kondície a pre-
došlé skúsenosti s tancom alebo 
aerobikom. Obsahuje ľahké kroky, 
ktoré dokáže cvičiť každý.“

V čom je zumba teda taká 
špeciálna? ,,Namiesto toho, aby 
odsávala energiu, ju dáva. Prináša 
radosť, človek sa po nej cíti úplne 
super!“

Vedeli by ste porovnať zum-
bu s iným cvičením podobného 
charakteru, napr. s aerobikom? 
,,Je to fitnes inšpirované tancom. 
Je to hlavne na pesničky a hudbu 
treba počúvať. Pri iných podob-
ných cvičeniach je to zas najmä o 
krokoch.“

Ako dlho sa zumbe venuje-
te? ,,Od minulého leta.“

Ako ste sa dostali do kon-
taktu so zumbou? ,,Najprv som 
začala chodiť na hodiny do Levíc, 
postupne v Bratislave som sa zapí-
sala na hodiny u Daniely Česneko-
vej, kde som si aj urobila kurz. Ona 
priniesla zumbu na Slovensko.“ 

Zumbu si veľmi rýchlo obľúbili 
aj naše ženy z Novej Bane : ,, Zum-
ba ma oslovila najmä tým, že sa v 
nej dosť tancuje. Milujem latinsko-
americke rytmy, ale tancovať latino 
bez partnea je od veci... Preto mi to 
vyhovuje, môžem vlniť bokmi sama 
a ešte aj cvičím.“ Lenka M.

Zumba sa cvičí každý štvr-
tok (aj počas letných školských 
prázdnin) na Bernolákovej ulici č. 
11 (priestory telocvične STEP), 
po dve hodiny hneď za sebou od 
18:00 - 19:00 a 19:00 - 20:00. Po-
platok za hodinu je 2,50 Eur. Pre 
veľký záujem je potrebné sa vo-
pred zapísať.

Zumba, Nová Baňa má vytvo-
renú skupinu aj na Facebooku!

-MB-
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NÁŠ ŽIVOT V DOMOVE SOCIÁLNYCH SLUŽIEB 
HRABINY, NOVÁ BAŇA A V DENNOM CENTRE 

NÁVŠTEVA 
PREZIDENTSKÉHO PALÁCA

Na 4. 6. 2010 sme sa našimi 
klientami už vopred tešili. V tento 
deň totiž naše kroky smerovali do 
Prezidentského paláca v Brati-
slave, kde sa konal Deň otvore-
ných dverí. Ako prvá po príchode 
do tohto paláca nasledovala jeho 

prehliadka. Mali sme možnosť na-
zrieť do pracovne pána prezidenta 
či do jednotlivých salónikov, ktoré 
dýchali pompéznosťou. Následne 

SLÁVNOSTNÉ OCEŇOVANIE 
ZAMESTNANCOV DSS HRABINY, NOVÁ BAŇA

Z vlastnej skú-
senosti vieme, že 
v živote je najšťast-
nejší ten, kto urobí 
šťastným čo naj-
väčší počet ľudí. 
Pre náš Domov 
sociálnych služieb, 
Hrabiny   je cťou 
mať takýchto ľudí 
medzi sebou.

Domov sociál-
nych služieb Hrabiny v Novej Bani má v radoch svojich zamestnancov 
ľudí, o ktorých by mali určite vedieť aj iní. Je to sedem zamestnankýň, 
ktoré sa takmer 36 rokov nepretržite venujú práci s mentálne a telesne 
postihnutými deťmi. Mnohé z nich nikdy nepoznali vlastných rodičov, ne-
zažili spoločne prežité chvíle s vlastnou rodinou. To sa im kvalitne, od-
borne, no predovšetkým s veľkou dávkou empatie a ľudskosti snažili a 
snažia nahradiť naše pani vychovávateľky a pani opatrovateľky. Pomáhali 
im prežiť detstvo tak, ako ho prežívajú zdraví rovesníci. Spoločne sa učili, 
cestovali, športovali, hrali sa, navštevovali kultúrne podujatia, pripravovali 
spoločné vystúpenia, varili, piekli, upratovali, smiali sa aj plakali. 

Za príkladné dlhoročné plnenie si svojich pracovných povinností pre-
vzalo dňa 15. júna 2010 v Zrkadlovej sieni Primaciálneho paláca v Bra-
tislave sedem našich zamestnankýň morálne ocenenie Cenu Slovenskej 
humanitnej rady – Dar roka 2009. Pod záštitou  primátora mesta Bratisla-
va pána Andreja Ďurkovského a z rúk prezidenta Slovenskej humanitnej 
rady pána Ivana Sýkoru si cenu prevzali: Alžbeta Barjaková, Terézia 
Búryová, Daniela Havranová, Eva Holubová, Oľga Kasanová, Alžbe-
ta Mišurová a Magdaléna Mihálová.

Mgr. Andrea Jančeková, riaditeľka DSS Hrabiny, Nová Baňa

BENEFIČNÝ FUTBALOVÝ ZÁPAS
Na 19. 6. 2010 sme sa všetci veľmi tešili a pripravovali. V tento deň sa 

totiž konal benefičný futbalový zápas medzi futbalovým ženským klubom 
AMAZON FC a ŠTUDENTKAMI z novobanských stredných škôl.

Organizátorom  podujatia bolo naše zariadenie – Domov sociálnych 
služieb Hrabiny, Nová Baňa. Za myšlienku, zrealizovať  akciu vďačíme 
jednému z našich rodičov, pánovi Gabrielovi Smiknyovi z Vyškoviec nad 
Ipľom. 

Diváci a návštevníci akcie mohli v tento deň vidieť okrem ženského 
futbalu aj kultúrny program, ktorý pozostával z vystúpenia našich klientov a 
popovej speváčky MISHY. Tá 
bola veľmi milá a priateľská, 
svojim fanúšikom poskytla aj 
autogramiádu. V prestávke 
futbalu bola  tombola 
zostavená z krásnych 
pätnástich cien, ktoré tvorili 
výrobky našich klientov. Prvá 
cena bola sladká – nádherná 
chutná obrovská torta v tvare 
futbalovej lopty. Výherkyni 
ju odovzdala naša pani 
riaditeľka Mgr. Andrea Jančeková a primátorka Novej Bane Mgr. Anna 
Miháliková. Celé popoludnie bolo zábavné a príjemné, dokonca sa na nás 
v týchto upršaných dňoch usmialo aj slniečko. Veľká vďaka patrí všetkým, 
ktorí sa akoukoľvek mierou podieľali na príprave a realizácii tohto 
podujatia, ako i návštevníkom, ktorí finančne prispeli formou vstupného. 
Výťažok z  akcie poputuje na OZ Priatelia deťom pri DSS Hrabiny, Nová 
Baňa na kúpu nového osobného automobilu pre toto zariadenie. 

Mgr. Antónia Prôčková-Hirjáková, vedúca výchovy

na to sme sa premiestnili do zá-
hrady Prezidentského paláca, kde 
sa konal bohatý kultúrny program 
ako i stretnutie so samotným pá-
nom prezidentom. Toto stretnutie 
bolo pre našich klientov nesmierne 
intenzívnym zážitkom. Pán prezi-

dent Ivan Gašparovič bol veľmi 
milý a príjemný. Rovnako milá a 
príjemná bola napríklad aj pani 
Evka Máziková, ktorá vystupo-
vala so svojimi piesňami v rámci 
kultúrneho programu. Jej nové 
CD v súťaži o najkrajší tanec 
vyhrala v tento deň naša klient-
ka Sáva. A aj keď slniečko bolo 
na svoje lúče skúpe, neubralo 
to z celkového pozitívneho do-

jmu dňa.

Mgr. Antónia Prôčková-Hirjá-
ková, vedúca výchovy

MESIAC JÚN V DENNOM CENTRE
Tak ako mesiac marec patrí že-

nám, mesiac jún všetkým deťom. 
A tak sme sa aj my z denného 

centra boli pozrieť na oslavu ich dňa 
v areáli DSS Hrabiny. Bol tu pre ne 
pripravený bohatý kultúrno-spoločen-
ský program, ktorý niečím zaujal kaž-
dé dieťa. Podľa ohlasov asi najväčší 
úspech zožali príslušníci ozbrojených 
síl Slovenskej republiky z posádky v 
Leviciach, ktorý tu predviedli výstroj a 
osobnú výzbroj vojaka. Nesmiernou 
atrakciou bola aj následná streľba zo 
vzduchovej zbrane, ktorá prilákala  
nielen chlapcov.

4. 6. sme sa spoločne s deťmi z 
DSS vybrali na návštevu hlavného 
mesta Slovenskej republiky. V tento 
deň, ako každoročne, náš prezident 
usporadúva v Prezidentskom paláci 
Deň otvorených dverí. Je to možnosť 
stretnúť sa s ním osobne a popreze-
rať si priestory, do ktorých sa inak 
bežný človek nedostane, lebo sú ur-

čene pre zahraničné návštevy a prá-
cu pána prezidenta.

Už dlhší čas sme mali v dennom 
centre rozpracované také menšie 
umelecké diela. Išlo o klobúky, s 
ktorými sme sa 6. 6. 2010 zúčastnili v 
Bratislave na dostihových pretekoch 
Turf gala.  Sprievodnou akciou 
popri tomto športovom podujatí je 
aj súťaž o najkrajší klobúk, ktorý 
má na sebe niektorá z prítomných 
dám. Cení sa nielen krása, ale aj 
originalita klobúka. Keďže sme sa 
určite nechceli dať zahanbiť, snažili 
sme sa vytvoriť niečo originálne a 
popracovali sme aj na aranžovaní 
klobúkov. Rozhodovanie je však vždy 
na porote a bohužiaľ, neboli sme 
jediní s originálnymi nápadmi, a tak 
sa nám neušlo žiadne z troch prvých 
miest. Nič nám to však neubralo zo 
zážitku a pekne stráveného dňa v 
prostredí bratislavskej dostihovej 
dráhy.
Silvika Gažiová a Patrik Chudánik

ŠPECIÁLNA ŠPORTOVÁ OLYMPIÁDA 
V BRATISLAVE

V dňoch 16 – 18.  6. 2010 sme sa s našimi klientmi zúčastnili na špeciál-
nych športových hrách v Bratislave. Súťažilo sa v troch disciplínách: talianska 
boccia, hippoterapia a tenis. V talianskej bocii sa naši klienti Adamko Vlaču-
ha, Tomáško Rečlo, Lukáško Cévar a Lukáško Léb umiestnili na 4. mieste. 
V hippoterapii sa Jarko Pazucha zo 17 zúčastnených umiestnil na 3. mieste. 
Matúško Mikle sa v tenise umiestnil na 1. mieste v dvojhre aj štvorhre. Klienti 
statočne bojovali v každej disciplíne a už sa nevedia dočkať ďalšej olympiády.

Ján Beniak, vychovávateľ

ELÁ a HOP v HRABINÁCH
Dňa 7. 6. 2010 nás navštívili 

dvaja umelci z divadla PIKI : Elá a 
Hop. Priniesli so sebou predstave-
nie RozKrávka a spolu s ním rado-
sť, smiech a zábavu. Pre všetkých 
nás to bola veľmi príjemná a vese-
lá návšteva. Veríme, že čoskoro sa 

opäť stretneme pri ďalšom divadel-
nom predstavení.

Lucka Eremiášová, klientka 
DSS Hrabiny, Nová Baňa,

Viktorka Beniaková, 
vychovávateľka
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Nielen počuť, ale aj vidieť a zažiť

Plným dúškom si žiaci užívajú školské prázdniny. Po náročnej práci 
zaslúžený oddych. Je však na čo spomínať. Žiaci 2. A triedy Jána Zemana 
v Novej Bani zažili v priebehu vyučovacieho procesu mnoho zaujímavostí. 
Umožnil to nový obsah učiva v jednotlivých premetoch nielen zo štátneho ale 
aj zo školského vzdelávacieho programu. Naše vyučovanie nevychádzalo len 
z teórie, ktorú si žiaci vypočuli a časom sa mnoho pozabúdalo. Dôležité pri 
zapamätávaní je aj vidieť a zažiť. Ide o tzv. metódu zážitkového vyučovania.

Hodinu vlastivedy na tému Riadenie obce sme absolvovali na mestskom 
úrade, kde nás v zasadačke prijala p. primátorka Mgr. Anna Miháliková. 
Priblížila nám činnosť jednotlivých oddelení mestského úradu a prácu 
poslancov mestského zastupiteľstva. Nechýbala milá pozornosť a sladká 
odmena. Úprimne ďakujeme za príjemné chvíle prežité s vami, p. primátorka.

Ďalšou témou vo vlastivede i v predmete mladý záchranár bola 
Bezpečnosť v meste a ochrana majetku. Vybavili sme exkurziu do Hasičského 
a záchranného zboru v Novej Bani. Žiaci sa veľmi tešili, pretože vedeli, 
že ich čakajú zaujímavé chvíle. Pán Ing. Vladimír Debnár bol dôsledne 
pripravený a všetko, s čím sa mohli deti oboznámiť, vysvetlil i s praktickou 
ukážkou. Veľkým zážitkom pre žiakov bolo sedieť v požiarnom aute, vystúpiť 
po niekoľkých schodíkoch na visutom rebríku, vidieť rezanie a roztláčanie 
plechu so špeciálnym náradím. Deti odchádzali nadšené so slovami: „ Bolo 
to super!“ Ďakujeme a želáme čo najmenej výjazdov k požiarom i dopravným 
nehodám.

Hovoriť o histórii mesta v regionálnej výchove, ako vyzeralo centrum v 
minulosti, si žiadalo navštíviť Pohronské vlastivedné múzeum v Novej Bani, 
kde bola inštalovaná výstava Historické pohľadnice mesta. Prístupnou 

formou nám p. Horčinová priblížila 
obsah a poslanie. Žiakov zaujali najmä 
zmeny budov, ktorými niektoré prešli 
od minulosti po súčasnosť. Zároveň 
sme si pozreli zaujímavú výstavu 
Drevárske variácie. Zaujímavé boli 
vyrezávané postavičky i svietniky 
zhotovené na tokárskom zariadení. 
Využili sme aj ponuku na prezentáciu 
Príroda v našom regióne. Téma, 
ktoré bola zaradená v učive 
prírodovedy i regionálnej výchovy. 
Obrázkový materiál bol dopĺňaný 
slovným prejavom. Celá aktivita bola 
p. Horčinovou pripravená na odbornej 
úrovni veku primeranou formou. Žiakov 
zaujali mnohé zábery, s ktorými sa ešte 
v prírode nestretli a tým to bolo pre nich 
veľmi zaujímavé. Ďakujeme.

Školský výlet sme absolvovali 
spolu so žiakmi 3. ročníka. Navštívili sme starobylú Nitru a divadelné 
predstavenie -  spracovanie rozprávky Mátohy v Divadle A. Bagara. Aj z tohto 
podujatia mali všetci krásny zážitok.

Spomenula som len niektoré aktivity, ktoré žiaci zažili v poslednom období 
a zanechali v nich krásne spomienky. V súčasnom období sú už pripravené 
učebné osnovy pre 3. ročník a určite nebudú chýbať ďalšie aktivity a podujatia 
v nových časovo - tematických plánoch, na ktoré sa môžu žiaci tešiť hneď so 
vstupom do nového školského roka 2010/2011.

     Helena Orgonášová, tried. učiteľka 2. A
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MATERSKÉ CENTRUM

JÚL - AUGUST

PRÍĎTE MEDZI NÁS !!!
MC Gašparko, Nábrežná 2, Nová Baňa, sídlime v MŠ

OZNAMUJE
MC Gašparko bude otvorené každý pracovný deň okrem piatku aj 
počas letných prázdnin. Za teplého slnečného počasia bude na terase 
pripravený bazénik.
Každú stredu skáčeme na nafukovacom hrade, vo štvrtok doobeda 
pocvičíme šikovné rúčky v rámci tvorivých dielní.

OTVÁRACIE HODINY:
pondelok 9.00 hod. – 18.00 hod.
utorok     9.00 hod.– 15.00 hod.
streda     9.00 hod. – 18.00 hod.
štvrtok    9.00 hod. – 18.00 hod.

piatok     ZATVORENÉ
Vstupné do MC Gašparko – 1 € pre rodinu (rodič s dieťaťom). Poistenci 
VšZP majú 10 % zľavu na bežný vstup do MC. Zároveň poskytujeme 
opatrovateľskú službu - dieťa/hod./1 €. 
Bližšie informácie na www.materskecentra.sk alebo na
t. č. 0905/942 616, príp. 0911/942 616.
V mesiaci AUGUST plánujeme uskutočniť burzu oblečenia a potrieb 
pre deti a mamičky pod názvom Chystáme sa do školy a do škôlky 
(jeseň).

Slávnostné otvorenie 
SNOEZELENU V OU ŽTP 

v Novej Bani
V priestoroch Centra špeciálnope-

dagogického poradenstva v Novej Bani 
bola dňa 2. júna 2010 slávnostne otvo-
rená multisenzorická a multistimulačná 
miestnosť SNOEZELEN spolu s miest-
nosťou na muzikoterapiu.

Riaditeľka OU ŽTP v N. Bani PaedDr. 
Margita Štrbová privítala v úvodnom 
príhovore pri tejto príležitosti aj vzácnych 
hostí – predstaviteľov Krajského 
školského úradu v Banskej Bystrici, 
KNAUFINSULATION, Slovenských 
elektrární a. s., Mochovce, Nováky, 
SES, a. s. Tlmače a OZ Slniečko, 
ktorí spolufinancovali vybudovanie a 
vybavenie SNOEZELENU.

SNOEZELEN slúži na relaxáciu, 
upokojeniu, na rozvoj verbálnej i ne-
verbálnej komunikácie, na stimuláciu zmyslov, na odbúravanie rizikových 
prejavov, posilnenie schopnosti adaptácie, socializácie, na zúženie porúch 
správania, pozornosti, nesústredenosti, odbúravanie impulzivity, na podporu 
kognitívnej a emocionálnej zložky osobnosti, prináša nové zážitky a skúse-
nosti.

Po prestrihnutí pásky Ing. A. Eczim, riaditeľom KNAUF INSULATION, 
Nová Baňa  a vypočutí si zhudobnenej básne z vlastnej tvorby našej žiačky 
sa návštevníci oboznámili so špecifickým prostredím vytvoreným na účely 
senzorickej stimulácie, relaxácie a nevšedného prežívania osobnej skúse-
nosti (jedincom).

Liečebná terapeutka Mgr. Zuzana Ďurinová predstavila a priblížila nielen 
účelnosť vybavenia SNOEZELENU ale i niektoré činnosti a a zásady, ktoré v 
konečnom dôsledku pomáhajú nájsť komunikačný kanál intaktných jedincov 
s postihnutými.

Mgr. Anna Škvarková oboznámila návštevníkov s NEUROFEEDBAC-
KOM- tréningovou technikou, ktorou sa ľudia učia ovládať svoje zdravie a 
výkony pomocu signálov z vlastného tela. Touto neuroterapiou je možné do-
siahnuť dobré výsledky pri rôznych dysfunkciach vyplývajúcich z oslabenej 
funkcie CNS, ako sú napríklad poruchy učenia, poruchy aktivity a správania a 
mnohých ďalších problémov našich žiakov.

Veľký záujem prejavujú deti o muzikoterapiu. V muzikoterapeutickej 
miestnosti sú okrem bicích, strunových, klávesových, dýchacích aj netradičné 
alternatívne hudobné nástroje.

Veríme, že návštevy SNOEZELENU budú pre naše deti s telesným a 
mentálnym postihnutím prínosom. Nájdením prístupu k sebe i k svetu sa zlep-
ší ich kvalita života.

Mgr. Anna Budinská

FOURFEST a EUROAKADEMIK 
GASTRO

Súťaže odborných zručností žiakov krajín V4 pod názvom FOURFEST 
- EUROAKADEMIK GASTRO boli opäť úspešné. Pod záštitou predsedu 
vlády Róberta Fica a predsedu BBSK Vladimíra Maňku sa v Rimavskej 
Sobote stretlo viac ako 100 aktívnych účastníkov zo Slovenska, Čiech, 
Maďarska i Poľska. Hlavní organizátori, ktorými boli Banskobystrický 
samosprávny kraj a Spojená škola, Rimavská Sobota v spolupráci s 
asociáciami, zväzmi jednotlivých odborov privítali mladých kuchárov, 
cukrárov, barmanov, baristov, someliérov, obchodných pracovníkov, 
čašníkov, kozmetikov a kaderníkov z 20 škôl. Zaujímavosťou opäť bola 
vysunutá súťaž čašníkov v maďarskej partnerskej škole v Ózde, ktorá 
je súčasťou cezhraničnej spolupráce. Odborné poroty jednoznačne a 
jednomyseľne konštatovali zlepšenú úroveň zručností a prezentáciu 
žiakov a škôl. Na slávnostnom vyhodnotení v rimavskosobotskom dome 
kultúry, ktoré moderoval Peter Justin Topoľský, myšlienku konania 
festivalu podporil podpredseda BBSK a prednosta KŠU RNDr. Ladislav 
Topoľský a vedúci odboru vzdelávania a ľudských zdrojov Úradu BBSK 
Ing. Miroslav Martiš. Naozaj vhodnú kombináciu chutí, vôní, estetiky, 
krásnych účesov a líčení sledovala po dva dni verejnosť i žiaci škôl 
regiónu. Myšlienku partnerstva škôl krajín V 4 i význam mnohorozmernej 
výchovy a vzdelávania žiakov z často problémového prostredia podčiarkli 
sprievodné podujatia, medzi ktoré patrili športové súťaže vo futbale a 
volejbale, výlet na Teplý vrch či koncert populárnej hudby, kde s úspechom 
vystúpila Petra Kepeňová a maďarská skupina Apostol. 

Našu školu reprezentoval žiak 1. ročníka učebného odboru 
kuchár Dalibor Palaj pod vedením majstra odborného výcviku Michala 
Tužinského. Súťažil v príprave teplého jedla, pri ktorom podmienkou bolo 
použiť bravčovú panenskú sviečkovicu alebo steak z lososa v časovom 
limite 45 minút. Súťažné jedlo pripravoval z lososa pod názvom Lososový 
steak s pomarančovou omáčkou. Žiaci učebného odboru hostinský za 
pomoci majsterky odborného výcviku Marty Melišovej pripravili slávnostnú 
tabuľu na tému mjstrovstvá sveta vo futbale.

Cieľmi podujatia bola výmena skúseností, konfrontácia zručností, 
spolupráca partnerských škôl, vzájomné spoznávanie a obohacovanie.

      Majstri odborného výcviku

Čo nové v ZŠ s MŠ Brehy
Posledné dva mesiace tohto školského roka boli bohaté na športové, ume-

lecké a vedomostné sútaže. Každoročne naše žiačky vystupujú na stavaní 
mája v dedine. Dňa 9. 5. sme pripravili na Deň matiek kultúrny program aj s 
materskou škôlkou pre všetky mamičky. V mesiaci máj sa konalo na ihrisku v 
Brehoch veľa futbalových súťaží. 12. 5. – futbal žiačok okresného koloa 14. 5 
futbalový turnaj SMER AFRIKA v Žarnovici. Dňa 17. 5. hliadka mladých zdra-
votníkov obsadila na obvodovom kole 3. miesto. 1. 6. na MDD sa žiaci 5. – 6. 
roč. zúčastnili výletu vlakom do Vysokých Tatier. Veľmi pekná akcia, na ktorú 
sa všetci každoročne tešíme aj so škôlkarmi, je BEH STAROSTU OBCE. Žiaci 
získali od starostu veľmi pekné odmeny. Dňa 9. – 10. 6. boli žiaci 7., 8., 9. roč-
níka na výlete na Orave. Mali veľmi pestrý program. Videli Oravský Podzámok, 
skanzem v ZUBERCI, plavili sa loďou na Slanický ostrov, kúpali sa  a ubyto-
vanie mali v Oraviciach. 15. 6. bolo v materskej škole divadelné predstavenie 
Gašparko a čarovný kvietok. Žiak Timotej Gogál získal na okresnom kole v 
atletike – VRH GUĽOU pekné 1. miesto a postúpil do krajského kola, kde ob-
sadil 2. miesto. Pochvala patrí chlapcom za účasť na celoročnej floorbalovej 
lige (M. Predajniansky, T. Gogál, J. Valentovič, R. Brodziansky, M. Petráš, D. 
Dudek, A. Vrška, L. Majerský).

Veľkým úspechom nášho družstva bolo 1. miesto na dni FAIR PLAY v Hra-
binách. Žiaci získali putovný pohár :J. Barniak, 1. miesto - boccia, R.Seneši, 
1. miesto - lukostreľba, J Vallová, 1.miesto - boccia, S. Obrcianová, 1. miesto 
- lukostreľba. Poďakovanie patrí všetkým učiteľom, ktorí pripravovali počas ce-
lého školského roka žiakov na súťaže, olympiády a kultúrne akcie.  

-rp-
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Čo nového v ZŠ sv. Alžbety

INZERCIA

Naši včelári po víťazstve v celoslovenskom kole postúpili do medzi-
národného kola, ktoré sa konalo v Českej republike v dňoch 10. 6. 2010 
– 13. 6. 2010. Počas prvého dňa súťaže sa konalo predstavovanie účast-
níkov jednotlivých krajín. Samotná súťaž prebehla v piatok v priestoroch 
školy a na včelnici v Libáni. Súťaže sa zúčastnilo 9 európskych krajín: 
Bielorusko, Poľsko, Nemecko, Rakúsko, Taliansko, Lichtenštajnsko, Slo-
vinsko, Česká republika a Slovensko. Súťaž prebiehala na stanovištiach: 
testy, mikroskopovanie, 
určovanie pomôcok,  po-
znávanie včelomilných 
rastlín, prehliadka úľa 
a slohová práca o vče-
lárení. Celkový počet 
súťažiacich bol 31, pri-
čom súťažili štvorčlenné 
družstvá, ale aj jednotlivo 
každý sám za seba. Na 
1. mieste sa umiestnili 
žiaci z Českej republiky, 
na druhom mieste druž-
stvo Slovenska, ktoré  
získalo putovný pohár. 
Ocenených bolo prvých 
pätnásť žiakov, ktorí do-
stali pekné vecné ceny – 
včelárske pomôcky. Slovensko reprezentovali: Juraj Damaška z Poviny, 
Miroslav Slávik z Púchova, Damián Pálenkáš z Novej Bane a  Patrik Polc 
z Novej Bane. Každý deň vo večerných hodinách sa konal program, ktorý 
si pripravili jednotlivé krajiny. Predstavili v ňom svoje zvyky i to, čo je pre 
ich krajinu typické. V sobotu účastníci absolvovali zájazd do Chrudimy, 
kde si prezreli bábkarské múzeum a v Slatiňanoch múzeum koní. Domov 
sa žiaci vracali v nedeľu dopoludnia s množstvom pekných zážitkov a 
nových priateľstiev. Novobanských včelárov pripravoval na súťaž vedú-
ci včelárskeho krúžku Mgr. Ján Píš. Touto cestou  blahoželáme jemu i 
jeho zverencom a ďakujeme za dôslednú prípravu žiakov na súťaž, ale 
aj za  to, že vedie mládež k tejto krásnej záľube.Veľmi pekný úspech 
dosiahla vo výtvarnej súťaži Biblia očami detí Paulínka Abrahámová (3. 
roč.). V diecéznom kole obsadila 2. miesto a v celoslovenskom kole jej 
bola udelená cena poroty.V našej škole si zmerali naši šachisti sily v od-
vetnom turnaji so žiakmi z Brehov. Zvíťazili sme v pomere 5 1/2 : 21/2. 
Reprezentovali nás: Martin Budinský, Benjamín Čík, Marek Pittner, Marek 
Baláž, Martin Solčan, Patrícia Franková, Marek Garaj a Viliam Búry. Tré-
nerom v rámci Šachového krúžku je Emil Budinský. Jún býva i mesiacom 
bilancovania. Najúspešnejším žiakom bola udelená pochvala riaditeľkou 
školy. Tento rok ju získali: Ema Štullerová (3. roč.), úspešná recitátorka i 
speváčka, Adam Štuller (6. roč.), víťaz olympiád v zemepise, dejepis a 
matematike, Veronika Tencerová (9. roč.), úspešná riešiteľka chemickej 
a matematickej olympiády v krajskom kole.V Leviciach sa konal športový 
deň, kde si v rôznych športoch zmerali sily žiaci cirkevných škôl Bansko-
bystrickej diecézy. Naši floorbalisti zvíťazili  a za individuálne výkony bola 
ocenená v atletike Mária Štrbová (7. roč.).Lúčime sa s našimi deviatakmi, 
ktorým prajeme veľa úspechov na stredných školách. Všetci boli prijatí 
na tie školy, ktoré si zvolili. Lúčime sa i s našim pánom kaplánom  Mgr. 
Štefanom Čunderlíkom, ktorý bude pôsobiť od 1. júla v Leviciach na síd-
lisku Rybníky. 

Je obľúbený hlavne medzi mládežou, nezabudnuteľné sú i jeho ori-
ginálne piatkové kázne. Vyprosujeme mu veľa Božích milostí na novom 
pôsobisku.   

M. Solčanová

 - Reprezentanti Slovenska v 
medzinárodnej súťaži včelárov.

Vzácna to mama
Milí čitatelia, 

chcem sa s vami 
podeliť o dojmy z 
výletu prváčikov ZŠ 
sv. Alžbety. Cieľom  
výletu bolo spozná-
vanie nášho mesta. 
Netušili sme, že v 
náplni nášho oddy-
chu bude aj veľké 
prekvapenie. Na 
ceste Dlhou lúkou 
nás privítala a na 
priedomí usadila,-
mama. Mama môjho okatého prváčika Simeona Kováča. Mama, ktorá 
neraz prebdela noc pri svojich deťoch, pretože ich má sedem, a predsa 
si našla čas aj pre cudzie. Pripravila pre ne veľa atraktívnych súťaží, kto-
ré končili odmenou. Osviežujúcou odmenou boli aj s láskou pripravené 
ovocné misy. Prváčikov neminul na záver i darček, ktorý si hrdo niesli 
domov. Tejto vzácnej mame chcem za tento nezabudnuteľný výlet poďa-
kovať.

 Mgr. Klára Barancová, triedna učiteľka

 - Prváci zo ZŠ sv. Alžbety na návšteve u 
pani Márie Kováčovej.

Výlet do Tropikária
 v Budapešti

Začína čas školských výletov, a tak sme sa aj my žiačky I. N SOŠ ob-
chodu a služieb dňa 4. 6. 2010 zúčastnili poznávacieho výletu v Budapeš-
ti. Krátka prehliadka Budapešti bola len predpríprava na nezabudnuteľný 
zážitok, ktorým bolo Tropikárium.

Tropikárium sa nachádza v obchodnom centre Campona. Áno, aj my 
sme boli prekvapené, že sa nachádza práve v obchodnom dome medzi 
desiatkami obchodov známych značiek.

Náš príchod pred brány  Tropikária sa uskutočnil v doobedňajších 
hodinách. V napätí, čo nás čaká, sme sa predierali tmavšou chodbou, a 
potom to prišlo.....

Ponad hlavy nám plávali žraloky, raje a rôzne iné druhy morských 
živočíchov. Bol to zaujímavý a veľmi silný zážitok. V akvariách sa na-
chádzali rôzne druhy rýb, ktoré nás zaujali svojou farebnosťou, tvarom, 
správaním.... Videli sme aj jazierka so sladkovodnými rybami, v ktorom 
plával obrovský, asi 80 cm kapor.

Keď sme prešli z prvej podmorskej časti, vítali nás zvuky džungle. 
V jazierku sa kúpali zlaté rybky a medzi nimi nehybne pózoval obrovský 
krokodíl. Zaujímavé bolo, ako sa umelo menilo počasie. Chvíľu bolo pek-
ne,chvíľu zas búrka, takže sme sa naozaj cítili ako v džungli.

Aj tu bolo čo pozerať. Rôzne druhy žiab, pavúkov, korytnačiek, vtákov, 
opíc, hadov, jašterov......

Ubehlo nám to neskutočne rýchlo a ani sme sa nenazdali a museli sme 
Tropikárium   a obchodný dom Campona opustiť. Čakala nás dlhá cesta 
späť na Slovensko. Boli sme svedkami toho, ako voda ničí všetko, čo jej 
prišlo do cesty. Vtedy v autobuse všetko stíchlo, bezmocne a mlčky sme 
sledovali, čo sa deje. Miestami bola voda až na ceste... Zaplavené domy, 
záhrady... Človeku sa tlačili  slzy do očí, keď sme videli tých bezmocných 
ľudí, plačúcich za obrovskou stratou. Záchranári sa snažili aj o nemožné, 

len aby ľuďom 
zachránili ich 
majetky.

Náš výlet 
sa skončil nie-
čo po 20:00 
hodine prícho-
dom  do Novej 
Bane. Unave-
né, rozcítené, 
no s krásnym 
zážitkom sme 
sa porozchád-
zali domov.

Dievčatá 
z I. N

INZERCIA
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Z GYMNAZIÁLNYCH LAVÍC

Úspešne sme ukončili 
II. ročník

 divadelného projektu

V rámci iniciatívy 
Goetheho inštitútu Školy 
– partneri budúcnosti sa 
konal už druhý divadelný 
projekt. Do tohto projektu 
sú zapojené školy strednej, 
južnej a východnej Európy. Na 
Slovensku sú to dve školy - 
Gymnázium v Dolnom Kubíne 
a Gymnázium v Novej Bani.  
Celkove bolo zapojených 12 
divadelných skupín zo 7 krajín 
Európy. Naša škola a škola v 
Dolnom Kubíne pracovali v 
projekte spolu s dvomi školami 
z Poľska a dvomi školami z 
Maďarska.

Divadelný projekt ponúka 
žiakom možnosť aplikovať 
svoje na vyučovaní získané 

znalosti z cudzieho jazyka v konkrétnych situáciách. Žiaci si preverujú a 
prakticky trénujú jazykové znalosti tým, že sa emociálne zúčastňujú na 
umeleckej práci. Pritom sa identifi kujú s jazykom a utvára sa ich osobný, 
konkrétny vzťah k nemu. Toto kreatívne učenie sa cudzieho jazyka vedie 
žiakov k zábave a zároveň aj motivácii učenia sa cudzieho jazyka.

Kúsok po kúsku sa učili žiaci metódam, ako sú dýchanie, práca s 
hlasom, hovoreným slovom, hra tela a improvizácia. 

Každá skupina absolvovala 2 workshopy. Naši žiaci boli 4. 2. - 7. 
2. 2010 v Dolnom Kubíne a druhý workshop sa konal v apríli v Novej 
Bani. Mali ste ich možnosť vidieť aj sami, ako pred Pohronským múzeom 
v Novej Bani v jedno sobotňajšie dopoludnie trénovali, učili sa práci s 
telom, učili sa prekonať strach z publika či prekonať samých seba.  Všetky 
worshopy sa konali pod vedením skúsených nemeckých divadelných 
pedagógov. U nás bol Jörg  Isermeyer.

Tohtoročnou témou divadelného projektu bola téma Ich und Du (Ja a 
Ty). Dostali sme len tému a žiaci sami vymýšľali jednotlivé scénky, ktoré za 
pomoci  divadelných 
p e d a g ó g o v 
dostali konečnú 
podobu, ktorá bola 
o d p r e z e n t o v a n á 
na záverečnom 
worshope 27. - 30. 
5. 2010 v poľskej 
Varšave. 

My učitelia 
si veľmi vážime 
hlavne to, že si 
žiaci  dokázali 
sami vytvoriť 
scénické texty, ich 
trpezlivosť. Bolo to 
veľmi namáhavé 
vzhľadom na neustále opakovanie, dotváranie scény, spracovanie do 
najmenších detailov. O to väčšia bola ich radosť po vystúpení, ktoré bolo 
veselé, sprevádzané hraním na gitare a hlavne náročné aj v tom, že 
vystupovali ako poslední po troch hodinách čakania. Zahrali to perfektne. 
Naša vďaka, samozrejme, patrí aj divadelným pedagógom a hlavne 
Goetheho inštitútu, ktorý nám dal takúto možnosť predviesť sa. Vznikli 
veľké priateľstvá medzi našimi žiakmi a žiakmi z Poľska a Maďarska, ako 
aj medzi nami učiteľmi. Máme dobrý pocit, že sme urobili niečo skvelé pre 
žiakov a aj zviditeľnili našu školu v zahraničí.

Mgr. Katarína Rumanková, Gymnázium F. Švantnera v Novej Bani

Koncoročný výlet

Dňa 15. 6. sme boli na koncoročnom 
výlete v jaskyni Driny a na hrade 
Červený Kameň. Všetci sme sa 
tam veľmi tešili. Nastal deň 15. 
6. – utorok. Do školy sme prišli o 
7.15 hod. Autobus už čakal. Cesta 
trvala takmer 2 hodiny. V jaskyni sa 
nám veľmi páčilo, bola nádherná. 
Po  drobných nákupoch v blízkosti 

jaskyne sme 
cestovali ďalej 
na hrad Červený 
Kameň. Jeho 
areál skrášľovala 
záhrada, v ktorej 
sme videli bieleho 
páva. Prechádzka 
po hrade bola 
zaujímavá, videli 
sme dobové 
obrazy, zbrane, 
nábytok a ešte 
veľa zaujímavého. 

Cestou domov sme v autobuse 
počúvali futbalový zápas a 
spoločne sme našim držali palce. 
Domov sme sa vrátili o 16.00 hod.
Všetci máme  na náš výlet pekné 
spomienky a na ten deň určite 
nezabudneme.

Michaela Tencerová, 5. A

TURF GALA
Dňa 6. júna 2010 

sme sa zúčastnili  
v Bratislave na 
petržalskom závodisku 
na dostihoch s 
m e d z i n á r o d n ý m 
obsadením 6 krajín pod 
názvom TURF GALA 
ako vrchol dostihovej 
sezóny. Už šiesty rok 
beží na dostihoch tohto 
formátu atraktívna 
súťaž o najelegantnejšiu 

dámu s originálnym klobúkom, ktorá sa zúčastňuje týchto prestížnych 
konských závodov ako diváčka alebo fanúšička. Neodolali sme 
ani my a poctivo sme sa na tieto medzinárodné dostihy veľkého 
formátu TURF GALA pripravili. Keďže krása sa snúbi s eleganciou, 
šarmom a noblesou, tieto atribúty sme mali na mysli. Na mólo sme 
vystúpili s originálnymi klobúkmi z dielne pani Tatiany Maruškovej. 
Medzi návštevníkmi sme boli neprehliadnuteľné a ľudia sa pri nás 
pristavovali a fotografovali. Našu snahu ocenili v porote pán Andráši 
z relácie Aj múdri schybí, Evka Černá, Peter Kočiš, Mravec a iné 
osobnosti šoubiznisu potleskom, za prvé aj druhé  miesto nás ocenilo 
aj veľkolepé obecenstvo 32. ročníka medzinárodných dostihov TURF 
GALA.

Paula a Lucia Debnárové

Európa v ZŠ Jána Zemana, 
Nová Baňa 

Žiaci ZŠ J. Zemana, Nová Baňa sa počas školského roka 2009/2010 
zapojili do súťaže Európa v škole (57. ročník), ktorej motto – Môže 
existovať ostrov blahobytu v mori chudoby? Sme na jednej lodi. – je 
príspevkom projektu k Európskemu roku boja proti chudobe a sociálnemu 
vylúčeniu. Spoločné motto projektu spája aj individuálna práca našich 
žiakov, ktorí využili možnosť vyjadriť sa k aktuálnym témam dneška v 
rámci jednotlivých kategórií s danými témami v okresnom kole.

Svojimi prácami rozšírili myšlienky vzájomného porozumenia o nové 
pohľady na prvých troch postupujúcich miestach:

Literárna časť:
 2. kategória – 1. Bronislava Búryová, 2.  Michaela Ďurianová, 3.  Adam 
Libárik
3. kategória – 1. Laura Vatrtová, 2. Tatiana Benčatová, 3. Nina Ľuptáková 

Víťazné práce postupujú z okresného kola do celoslovenského kola a 
dúfame, že i v ňom budú úspešné.

 Vyučujúce SJL
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Na medzinárodnom turnaji ALL Stars Cup 
hral aj Novobančan Tomáš Tužinský

All Stars Cup 2010 je 2. ročník 
medzinárodného futbalového turnaja 
mladších žiakov (narodených v roku 
1998 a mladších), ktorý sa uskutoč-
nil 19. - 20. júna v areáli SK Slávia v 
Prahe. Počet  zúčastnených tímov sa 
rozrástol na 12, medzi nimi boli štyri 
zahraničné mužstvá - Celtic Glas-
gow - Škótsko, FC Barcelona scola 
– Španielsko, Eintracht Frankfurt - 
Nemecko a Lech Poznaň - Poľsko, 
šesť mužstiev z Českej republiky - SK 
Slávia - Praha, Bohemians - Praha, 
FK Dukla - Praha, Viktória - Žižkov, 
1. FC Brno, FC Baník Ostrava, jeden 
slovenský tím - MŠK Žilina a  jeden 
medzinárodný tím - Tím Európa zlo-
žený z 5 českých, 4 slovenských a 8 
nemeckých futbalistov.

Cieľom turnaja je sprostredkovať 
stretnutie špičkových českých i za-
hraničných tímov v danej vekovej kategórii, nielen z dôvodu  potrebnej zápa-
sovej konfrontácie, ale tiež s ohľadom na upevňovanie vzájomných vzťahov 
medzi klubmi, rozširovanie medzinárodných kontaktov a v neposlednom rade 
aj na získanie nových skúseností a kamarátstiev medzi mladými futbalistami. 

Na výborne zorganizovanom podujatí sa zúčastnili aj traja futbalisti z fut-
balového klubu FK Levice, medzi nimi Tomáš Tužinský z Novej Bane, ktorý je 
t. č. na hosťovaní v levickom klube. Tomáš Tužinský, Roland Peseky a Andrej 
Tóth  sa sem dostali na pozvanie Česko-nemeckej futbalovej školy a spolu s 
ďalším slovenským kamarátom z FK Senica  Denisom Baumgartnerom hrali 
v Tíme Európa.

Chlapci sa na turnaj veľmi tešili. Zápasy prebiehali počas 2 dní podľa pres-
ného hracieho plánu na dvoch plochách - na trávniku a na umelej tráve a 
medzi zápasmi bol zabezpečený servis, pitný režim a strava.  Potvrdilo sa, aký 
je tento turnaj náročný. Hráči sa museli prispôsobovať rôznym herným štýlom. 
Jednu spoločnú vlastnosť mali dôrazný Celtic, Slávia, aj technická Barcelona - 
všetky herné činnosti s loptou predvádzali v maximálnej rýchlosti. Víťazom  tur-
naja  sa stali futbalisti FC Celtic Glasgow pred SK Slávia - Praha, tretí skončili 
chlapci Bohemians 1905 Praha a štvrté miesto obsadili  mladí futbalisti MŠK 
Žilina. Tím Európa sa umiestnil na 9. mieste.

Výsledky zápasov: Hralo sa systémom 10 + 1 na celé ihrisko 2x15 min.
Výsledky v sobotu: Tím Európa - Lech, Poznaň 0 : 2, Tím Európa - FK 

Viktoria - Žižkov 6:1, góly:  Peseky, Tužinský, Tím Európa - 1. FC Brno 4 : 5 
gól Tužinský, Tím Európa - Celtic Glasgow  0 : 0, Tím Európa - SK Slávia, 
Praha 0 : 4.

Výsledky v nedeľu: Tím Európa - FK Dukla Praha 4 : 1, Tím Európa - Ein-
tracht - Frankfurt 1 : 0, Tím Európa - FK Viktoria, Žiškov  4 : 1.

Tomáš žije futbalom
Po návrate z turnaja sme Tomášovi 

Tužinskému položili niekoľko otázok:
V Tíme Európa si hral s 

futbalistami, s ktorými ste sa 
nepoznali. Ako sa vám spolu hralo? 
- Oproti pravidelne hrávajúcim a 
zohratým tímom  sme mali nevýhodu 
v tom, že sme sa prvýkrát stretli spolu 
na tomto turnaji, avšak kvalita hry sa s 
počtom zápasov stupňovala a postupne 
sme vytvorili dobrý tím. Mne osobne 
sa najlepšie hralo v zápase so Sláviou 
- Praha a myslím si, že tam som podal 
najlepší výkon. 

Čo pre teba znamená účasť 
na tomto turnaji? - Bol to turnaj na 
vysokej úrovni, kde som získal veľký 
dôraz, videl som jednotlivé mužstvá, 
ako hrajú technicky, takže mi to dalo 
veľa skúseností, či už po futbalovej, ale 
aj po životnej stránke. 

Keďže náš rozhovor sa koná 
tesne po víťazstve Slovenska nad 
Talianskom na MS, musím položiť aj otázku, ako vnímaš úspech našich 
futbalistov. - Neveril som, že s Talianskom vyhrajú, ale som veľmi šťastný, že 
sa to podarilo. Keď dali gól na 3:1, u nás doma sme kričali a skákali od radosti. 
Som na našich futbalistov hrdý! 

Kto zo slovenských futbalistov je tvoj favorit? - Zdeno Štrba, lebo hrá 
môj post defenzívneho záložníka, ale veľmi dobrý je aj Vlado Weiss, má dobrú 
techniku a je rýchly, zadarilo sa výborne Róbertovi Vittekovi.

Aký bol tvoj futbalový začiatok? - Hrávam od piatich rokov a už ako 
malý som hovorieval, že žijem pre futbal. Trénovať som začal v Novej Bani pod 
vedením Igora Moška. Momentálne som na hosťovaní v Leviciach, kde hrám 
za mladších žiakov, ročník 1998. Trénuje ma veľmi dobrý tréner - Štefan Víg. 
Hráme 1. ligu, hráčska úroveň je vysoká, často sa zúčastňujeme turnajov, čiže 
mám príležitosť futbalovo rásť každým dňom. 

Navštevuješ sekundu na Gymnáziu F. Švantnera, ako sa ti darí zladiť 
školu s tréningami? - Je to náročné, pretože naša škola má vysokú úroveň a 
aj futbal je na vysokej úrovni, takže sa musím snažiť. 

Kde by si sa ty chcel prepracovať vo futbale? - Chcel by som aj v 
budúcnosti hrať pod vedením dobrých trénerov a naďalej mať radosť z futbalu.

Text: Vanda Prandorfyová, foto: archív T. Tužinského

 - Tomáš v akcii

 - zľava Roland Peseky, 
Tomáš Tužinský, Andrej Tóth z 

Tímu Európa s Geraldom Prellom 
manažérom česko - nemeckej 

futbalovej školy

ZO SZTŠ a ŠSK Rudno nad 
Hronom zorganizovali na 6. júna 
jubilejný  5. ročník verejnej súťaže 
pod názvom Memoriál Ing. Ivana 
Lauku. 

Tentoraz na strelnici Jamina 
v Rudne súťažilo len 10 strelcov. 
Zvíťazil Dušan Bublák z Handlovej, 
člen ZO SZTŠ Slovalco, Žiar nad 
Hronom, ktorý nastrieľal 363 kruhov. 
Druhý bol Jozef Svetík z Novej Bane, 
člen usporiadajúcich organizácií, 
keď nastrieľal 356 kruhov. Na 3. 
mieste skončil Igor Bohuš z Hodruše-
Hámrov, člen ZO SZTŠ, Žarnovica, 
ktorý mal 330 kruhov.

V dodatkovej súťaži sa strieľali 
desiatky. V úvodnom kole mali 
desaťkruhový zásah len dvaja, a to 
Ľubomír Budinský zo Žarnovice a 
Dominik Holý z Novej Bane. Obaja 
tak postúpili do finále, v ktorom bol 
úspešnejší Dominik Holý.

J. Piecka

Deň otvorených dverí 
v jazdeckej škole Beri

Dňa 8. 5. 2010 som mala možnosť ako 
jedna zo žiačok Jazdeckej školy Beri zúčastniť 
sa na našom už v poradí treťom dni otvorených 
dverí, ktorý sa konal v Campe Losos na Tajchu.

Dva týždne poctivého trénovania sme mali 
možnosť prezentovať práve tu. Pár dní predtým 
sa nám však začalo kaziť počasie, tak sme s 
obavami a zároveň s nádejou dúfali, že všetko 
vyjde, ako má. Našťastie však máme krytú 
halu, kde sme mohli všetko riadne dotrénovať, 
aj keď nám vonku pršalo.

Prišiel deň D, ráno som sa pozrela z okna 
a vydýchla som si. Počasie nám prialo, všetko 
bolo tak, ako má byť, mohlo sa začať. Koník, na ktorom som šla ukázať svoje 
vedomosti, sa volá Kvetka. Ráno som prišla do jazdeckej školy a už ma tam 
vyčkávali kamarátky od koní a čakali sme na inštrukcie. Poslednýkrát sme 
očistlili koníky, nasedlali, nauzdili a cesta za víťazstvom sa mohla začať. 
Celkovo nás súťažilo18 detí na piatich koníkoch.

Program sa začal o druhej poobede. Som veľmi rada, že ma prišla podporiť 
celá moja rodina, napokon, každý malý jazdec tam mal svojho blízkeho, ktorý 
mu držal palčeky, aby úlohu odjazdil bez chýb. 

Súťažili sme v dvoch disciplínach - voltíž a drezúra.
Po úvodnej reči našej trénerky Lucky Ivínovej sme mohli začať. Šla som 

ako prvá, preto som bola som celá 
v napätí, no napokon som úlohu 
odjazdila bez chyby a ako darček ma 
čakal obrovský potlesk.

Úlohu sme odjazdili všetci na 
jednotku, no vyhrať nás mohlo len 
pár.

Cenu najšikovnejšieho jazdca 
si odniesli Paťka Zajacová vo 
voltížnej úlohe jednotlivcov a Lucka 
Rybárová v drezúrnej úlohe detí. 
Cenu najsympatickejšieho jazdca 
si opäť odniesla Patrícia Zajacová, 
ktorá v ten deň zo seba vydala naozaj 
maximum. 

Mne ostáva len naďalej sa 
snažiť, aby som nabudúce získala 
prvé miesto ja.

Som veľmi rada, že mám 
možnosť navštevovať našu jazdeckú 
školu, cítim sa tam dobre a veľa sa 
o koníkoch naučím. Neustále mi 
pribúdajú kamarátky, ktoré sa tiež 
rozhodli jazdiť na koni a dúfam, že 
do budúcna ich tam budem mať ešte 
viac. 

Vaša čitateľka Katka

Memoriál
 Ivana Leuka
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Futbalová spomienka
V tomto období rozvinutej 

demokracie si dovoľujem zahľadieť 
sa a spomenúť si na futbalové 
dianie z pohľadu  minulosti. Prečo? 
Blíži sa storočnica futbalu v Novej 
Bani! Vo futbalovom dianí som 
začal účinkovať s bratom v Novej 
Bani pred 35 rokmi a po desiatich 
rokoch odchádza môj brat do 
vrcholového futbalového diania 
v Banskej Bystrici ako generálny 
sekretár DUKLY, Banská Bystrica, 
kde účinkoval ďalších 25 rokov, 
ktoré som ja absolvoval vo funkcii 
tajomníka futbalového klubu v 
Novej Bani taktiež ďalších 25 
rokov.

Keď si spomínam ako 
funkcionár a vedúci pracovník 
IZOMAT - u Nová Baňa na obdobie 
predošlého štátneho usporiadateľa 
(ČSSR), nedá mi nespomenúť si 
na osobnosti môjho futbalového 
života.

Ako prvého menujem 
predsedu MsNV v Novej Bani p. 
Gejzu Zuzulu ako osobnosť, ktorá 
sa zasadila a vytvorila v Novej Bani 
potrebné podmienky na futbal (ešte 
som bol na vojenčine, keď sa prvý 
raz otvárala nová trávnatá hracia 
plocha a štadión v Novej Bani v 

plnej kráse a ľudia boli ocenení za 
činnosť a prácu okolo futbalu).

Nemôžem nespomenúť, 
nech ho pán Boh oslávi, veľkého 
priaznivca športu a hlavne futbalu 
v Novej Bani, podporovateľa v 
rámci jeho možností a doby, pána 
kanonika Ignáca Tonhausera, 
ktorý, keď mohol, pravidelne 
navštevoval futbalové zápasy ako 
aj v prípadoch, keď sa mu nedalo 
prísť, posielal miništranta, podľa 
jeho zvyklostí – na každý zápas 
kupovať min. 20 vstupeniek a tým 
podporiť aj finančné futbalové 
dianie nášho mesta.

V rámci môjho pracovného 
pôsobenia v IZOMAT - e mi 
nedá nespomenúť, že každý, 
kto pracoval vo futbale, na jeho 
rozvoji a podpore v týchto časoch, 
bol morálne ocenený a zároveň v 
rámci roka aj finančnou odmenou, 
nie ako v terajších časoch či v 
rámci mesta alebo vo svojej práci. 
Bolo cťou a oceňované na každej 
úrovni pracovať vo futbalovom 
dianí mesta. Po nežnej revolúcii sa 
taktiež pokračovalo ďalej – až do 
konca tisícročia, dokedy vydržalo 
zanietenie a tvorba podmienok v 
novej dobe kapitálu a podnikania...

vzniku SR.
V spolupráci s mestom Nová 

Baňa a firmou IZOMAT sa na 
desať rokov rozsvietilo slnko na 
rozvoj celého športu v Novej Bani 
a futbalu zvlášť, keď sa vytvorila 
satelitná produkčná akciová 
spoločnosť IZOMATŠPORT, 
ktorá prevzala do starostlivosti a 
financovania celý areál štadióna, 
jeho zmodernizovanie (prístavby 
kabín, sprchární a vybudovanie 
trávnatého pomocného ihriska 
namiesto škvary). Zároveň 
zabezpečovala pre všetky športové 
a spoločenské činnosti mesta, 
školy a organizácie prepravy 
autobusmi.

Samozrejme, že pri tom 
všetkom kompletne financovala  
celú futbalovú činnosť, ako aj 
prispievala na ostatné športy 
(hokej, maratónci, turistika, školské 
športy, atď.). Trvalo to desať rokov, 
kým nenastúpil zahraničný kapitál 
a zmietol to doslova zo stola a 
začalo „demokratické trápenie sa“ 
iných zanietencov pri futbale (až 
do okresnej súťaže), až kým sa 
to znovu od roku 2004 nechytilo 
pevnejšie do rúk.

V rámci mesta Nová Baňa 

sa zabezpečila znovu kompletná 
rekonštrukcia a modernizácia 
štadióna v Novej Bani, ktorá 
vytvorila dôstojné podmienky 
pre šport mládeže a detí, ako aj 
kultúrno-spoločenské akcie.

Mesto Nová Baňa znovu dalo 
areál štadióna Nová Baňa do 
starostlivosti MFK Nová Baňa, 
ktorému v rámci zmluvy formou 
príspevkov mal dať prostriedky 
na zabezpečenie jeho prevádzky 
a udržiavanie. Uvedené platilo až 
do nástupu „krízy“, ktorá veľmi 
ovplyvnila a v rámci vzťahov 
zdemolovala spoločnú snahu o 
zabezpečenie rozvoja športu v 
Novej Bani.

K tomu jediné moje vyjadrenie 
znie:

Kto chce a má o to 
záujem alebo vzťah ku svojej 
zodpovednosti za funkcie, môže 
všetko riešiť a zariadiť, ak nie je 
ľahšie použiť slovo „je kríza – niet 
peňazí“, pretože povinnosť starať 
sa o mestský majetok je vecou 
každého z nás a nie futbalistov!

Peter Korbeľ, 
občan mesta Nová Baňa

Sesterské finále majstrovstiev Slovenska v stolnom tenise
Majstrovstvá Slovenska mladšieho žiactva

Majstrovstvá Slovenska sa konali v Bratislave a skončili veľkým 
úspechom Novej Bane. Miriama Kršiaková získala tri zlaté medaily, 
jej sestra Martina pridala striebornú medailu vo dvojhre, keď vo finále 
prehrala so svojou sestrou. Na obr. sestry Kršiakové so svojim trénerom 
Jozefom Antalom.

Celkové výsledky:
Dvojhra - chlapci   Dvojhra dievčat
1. Samuel Kalužný, Ivanka pri Dunaji    1. Miriama Kršiaková, Nová Baňa
2. Andrej Kaššay, Námestovo                 2. Martina Kršiaková, Nová Baňa
3. Jakub Pavolka, Nitra                3. Petronela Cerovská, Zvolen
    Niclas Péter, Lučenec                    Lucia Ivanová, Valaliky
25 - 32. Marek Mišík

Štvorhra - chlapci   Štvorhra dievčat
1. Kopányi – Brat   1. Mi. Kršiaková – Cerovská
2. Roba – Kalužný   2. Ivanová – Horváthov
3. Pavolka – Ševec   3. Uríková – Mesárošová
Kaššay – Diko       Vancáková – Furková
9. - 16. Mišík – Paluš  5-8. Ma.Kršiaková – Zánová

Zmiešaná štvorhra
1. Mi. Kršiaková – Roba 
2. Ivanová – Kalužný
3. Miženková – Diko
    Cerovská – Brat
9. - 16. Ma. Kršiaková – Piatrik
17. - 24. Sikelová – Mišík

Majstrovstvá Slovenska dorastu
Majstrovstvá Slovenska dorastu sa 

konali v Čadci. O najväčšie prekvapenie 
sa postarala naša Miriama Kršiaková, keď 
ako dvadsiata prvá hráčka slovenského 
rebríčka obsadila vo dvojhre tretie miesto. 
Po veľmi dobrom výkone postupne vyradila 
tri slovenské reprezentantky. Najskôr 
v základnej skupine porazila Michaelu 
Gálovú, potom v pavúku  Martinu Adámekovú a o postup do semifinále 
aj Máriu Kraželovú. V semifinále potom prehrala s najlepšou slovenskou 
hráčkou a neskoršou víťazkou Barborou Balážovou. Vo štvorhre dievčat 
spolu s Petronelou Cerovskou obsadili 9. - 12. miesto, v zmiešanej 
štvorhre spolu s Brnčalom 9. - 16. miesto.
Majstrovstvá Slovenska staršieho žiactva

Ani z týchto majstrovstiev, ktoré sa konali v Starej Ľubovni neodišla 
Miriam Kršiaková bez medaily. Vo štvorhre dievčat obsadila spolu s 
Cerovskou tretie miesto. Vo dvojhre obsadila 5. - 8. miesto, rovnako aj 
v zmiešanej štvorhre. Martina Kršiaková obsadila vo dvojhre 9. - 16. 
miesto, vo štvorhre dievčat spolu s Baloghovou 5. - 8. miesto, v zmiešanej 
štvorhre s Kalužným 17. - 24. miesto.
Memoriál ing. Ferdinanda Klimanta

Dňa 19. 6. 2010 sa konal 6. ročník Memoriálu Ing. Ferdinanda 
Klimanta v kategórii žiactvo. Zvíťazila domáca Miriama Kršiaková, druhý 
bol Marek Mišík a tretí Erik Báleš z Čabu.

Tento turnaj bol zároveň aj rozlúčkový pre Miriamku Kršiakovú, ktorá 
odchádza hrať do Topoľčian. Držíme jej palce, aby sa jej tam darilo aspoň 
tak, ako v Novej Bani.

Jozef Antal, tréner mládeže

INZERCIA
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V  MESIACI  JÚL  BLAHOŽELÁME:
SPOLOČENSKÁ KRONIKA

60 rokov
Ábel Sečiansky

Ladislav Tužinský
Milan Prochyra

65 rokov
Alojz Dodok

Anna Müllerová
Mária Budinská

Anton Vallo
Jozef Vozár

Anna Rajnohová

70 rokov
Zuzana Rusňáková
MUDr. Marta Spurná

75 rokov
Katarína Homolová
Gertrúda Petrášová

Anna Hrnčiarová
Terézia Martincová
Božena Totkovičová

Mária Tencerová

76 rokov
Mária Barancová

Oľga Zimermanová

77 rokov
Katarína Polcová

Mária Šurková
Jana Jakalová

78 rokov
Mária Dunková

Helena Raffajová
MUDr. Karol Petrák
Ružena Prokajová

79 rokov
Anna Katinová
Ladislav Pisch

Mária Rajnohová
Anna Raffajová

Helena Harahusová

80 rokov
Matilda Žňavová
Anna Struhárová

Cyril Špirek
Ľudmila Lancková

81 rokov
Gregor Maruška

Júlia Kratmüllerová

82 rokov
Karol Tužinský

Štefánia Vicianová
Daniel Budinský
Dominik Paller

83 rokov
Vincent Ďurček

Mária Tencerová
84 rokov

Emília Petrášová
Helena Zimanová

Magdaléna Mišurová

85 rokov
Terézia Filipovičová

86 rokov
Mária Bratková

87 rokov
Štefan Spurný

Anna Florovičová

88 rokov
Štefan Víglaský
Alojzia Kráľová

Aurélia Valkovičová
Phmr. Ján Antolík

89 rokov
Mária Garajová

90 rokov
Gustáv Velty

                      POVEDALI  SI  ÁNO

OPUSTILI  NÁS

NARODILI  SA

KINO  VATRA, NOVÁ  BAŇA
JÚL 2010

17. 7. 2010     KNIHA PREŽITIA                           film USA  (118 min.)
24. 7. 2010     NEZABUDNI NA MŇA                     film USA  (128 min.)
  1. 8. 2010     PRINC Z PERZIE: PIESKY ČASU  film USA  (117 min.)

Začiatok predstavenia je o 19,00 hod.

Janka Jauschová 85 rokov
Cecília Volfová 73 rokov
Jozef Psotka 79 rokov

Valéria Burešová 60 rokov
Štefan Holota 95 rokov

Eliška Ditteová
Bruno Brieška
Patrik Ziman

Lukáš Siekela

Miroslav Vodnák - Andrea Parkániová
Peter Korbeľ - Lucia Šurjanska

Ing. Milan Gaff, PhD. - Ing., Ing. Eva Koristová
Maroš Baranec - Ľubica Ilavská
Peter Mokrý - Marta Hajdóniová

Ing. Stanislav Polc - Ing. Lenka Hajduchová

UPOZORNENIE PRE ČITATEĽOV
Ak si neprajete byť uverejňovaní v tejto rubrike, informujte nás o tom 

telefonicky (045/ 68 56 486), mailom (info@novabana.sk), 
prípadne osobne v redakcii Novobanských novín.

 

Moja skúsenosť 
s pohrebnou službou

Vo firme som si objednal výkop hrobu, ktorý som  samozrejme aj 
zaplatil. Úprava hrobového miesta jej trvala celé štyri dni, čo malo trvať 
jeden deň. Doteraz neboli upravené vedľajšie hroby a kríže znečistené 
hlinou. Ako som si všimol na vedľajších hroboch, v tejto firme je to asi 
pravidlom. Podnikať sa dá aj tak, však pán Adamec? Tu neplatí žiadne 
ospravedlnenie. 

Ľudvik Šály

 KRITICKÝM PEROM
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Pohotovostná stomatologická LSPP je zabezpečovaná v čase od 
8.00 hod. do 13.00 hod. v dňoch pracovného pokoja a vo sviatky 
v jednotlivých zubných ambulanciách v okrese Žarnovica. 

Pohotovostné lekárenské služby sú vykonávané  striedavo  v  
týždňových intervaloch v lekárňach v Žarnovici a v Novej Bani podľa 
rozpisu nasledovne:  Nedeľa a sviatok   9.00  -  12.00 hod.

Rozpis služieb v mesiaci júl a august 2010 

INFORMÁCIE O POHOTOVOSTNEJ STOMATOLOGICKEJ LSPP 
NÁJDETE AJ NA INTERNETOVEJ STRÁNKE MESTA NOVÁ BAŇA.

JÚL 2010

12. 7. -  18. 7. 2010       28. týždeň     lekáreň   VALERIANA, Žarnovica
                                                            tel. č.: 045/68 12 120 
19. 7. -  25. 7. 2010       29. týždeň     lekáreň   VITAE, Nová Baňa 
                                                           tel. č.: 045/68 56 281

26. 7. -    1. 8. 2010       30. týždeň     lekáreň   ALTHEA, Žarnovica
                                                            tel. č.: 045/68 13 820
2. 8. -    8. 8. 2010         31. týždeň     lekáreň   MEDEA, Nová Baňa 
                                                            tel. č.: 045/68 50 211

Pohotovostné  lekárenské  
služby v okrese Žarnovica

10. – 11. júla 2010: MUDr. Holá, H-Dent, Robotnícka ul., Nová Baňa, 
tel. č.: 045/68 50 492
17. – 18. júla 2010: MUDr. Šmondrk, zdravotné stredisko, Bystrická 
481, Žarnovica, tel. č.: 045/68 12 267
24. – 25. júla 2010: MUDr. Snopek, S - NOBADENT, s. r. o., Námestie 
slobody 9, Nová Baňa, tel. č.: 045/68 55 421
31. júla - 1. augusta 2010: MUDr. Brodzianska, zubná ambulancia 
Hodruša-Hámre, tel. č.: 045/68 44 596
7. - 8. augusta 2010: MUDr. Šušková, SALVUSDENT, Štúrova ul., 
Nová Baňa, tel. č.: 045/ 68 56 083

Komentár trénera dorastu N. Baňa
V súťažnom ročníku 2009/2010 mužstvo dorastu skončilo v strede ta-

buľky,čo nenaplnilo naše očakávania.Príprava a tréningové jednotky boli 
v plnom rozsahu naplnené, kde môžem byť s kvalitou spokojný. Najväč-
ší problém a zároveň kameň úrazu bola slabá docházka jednotlivcov na 
tréninkové jednotky. Príčiny boli v dochádzke z internátov, škôl z väčších 
vzdialeností a hlavne chlapcov bývajúcich mimo Novej Bane.

Touto cestou by som chcel rodičov z N. Bane vyzvať, aby svoje detičky 
motivovali na šport a futbal hrali vlastní odchovanci, teda, aby Novú Baňu 
reprezentovali detičky telom aj dušou z Novej Bane. Najväčšiu zásluhu v 
rozvoji mládeže vo futbale v Novej Bani pripisujem pánovi Ing. Ladislavovi 
Šantovi, človeku, ktorý by nechal aj život za úspešný chod mládeže.

Miroslav Sušienka, tréner dorastu
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 - Ľuboš Pricl s 
trénerom K. Repiským 
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Bronz z ME WKC do Novej Bane
V dňoch 4. – 6. júna reprezentovala 

Slovensko, ako aj klub ŠK KARATE, Nová 
Baňa na ME WKC seniorov v srbskom 
Belehrade Monika Valachovičová, 
ktorej sa podarilo obsadiť tretie miesto v 
kategórii kumite ženy – 53 kg. V ťažkej 
konkurencii Monika potvrdila svoje kvality.

V rovnakom termíne v dňoch 4. – 6. 
júna sa novobanskí karatisti zúčastnili 
turnaja Balaton cup 2010 v maďarskom 
Siofoku. Tento tradičný turnaj sa 
organizuje už niekoľko desaťročí a v 
posledných rokoch sa ho radi zúčastňujú 
aj karatisti z Novej Bane. Za účasti 30 
klubov z 5 štátov mali možnosť zmerať si 
sily so svojimi rovesníkmi. V tomto meraní 
obstáli veľmi dobre. Veď získali celkove 
37 medailí (7 zlatých, 14 strieborných a 
16 bronzových), čím obsadili v hodnotení 
klubov celkové tretie miesto. Účasť na 
takýchto turnajoch nesmierne pomáha k rastu všetkých zúčastnených, 
pretože získavajú cenné skúsenosti, ktoré sa  na tréningoch simulovať 
nedajú.

Novú Baňu v Maďarsku reprezentovala aj štvorica rozhodcov: Ján 
Šály, Peter Homola, Peter Forgáč, Viktória Šályová, za čo im patrí 
poďakovanie. Výsledky: 

Text a foto: -jš-

TRI ZLATÉ PRE Ľ. PRICLA
Úspešne sa 

skončila jarná 
sezóna v silovom 
trojboji a Tlaku 
na lavičke pre 
N o v o b a n č a n a 
Ľubomíra Pricla. 
Ľubo súťažil v kat. 
masters nad 45 
rokov.

V sobotu 17. 4. 
2010 v Jaslovských 
Bohuniciach na 
m a j s t r o v s t v á c h 
Slovenska v 
tlaku na lavičke 
v y b o j o v a l 
výkonom 152,5 kg 

v kat. masters do 82,5 kg 1. miesto, čím splnil aj limit na účasť na 
Majstrovstvách Europy.

1. mája v Šahách si úspešne počínal na majstrovstvách 
Slovenska v silovom trojboji zvíťazil výkonom drep - 220 kg, tlak na 
lavičke - 140 kg, mŕtvy ťah - 210 kg celkový súčet 570 kg.

Na majstrovstvách Európy 26. - 29. mája 2010 v rakúskom Horne 
sa najprv predstavil v silovom trojboji, kde po víťaznom drepe - 220 
kg, keď mal pred českým reprezentantom P. Chvátalom Drep - 190 
kg 30 - kilový náskok, vypadol zo súťaže, keď technicky nezvládol 
základný pokus v tlaku na lavičke na váhe 140 kg a titul získal český 
pretekár.

Na ďalší deň v samostatnej súťaži v tlaku na lavičke Ľuboš 
zabojoval a výkonom 150 kg si vybojoval 1. miesto a titul majstra 
Európy v kat. do 82,5 kg: masters nad 45 rokov.

Po letnej prestávke sa Ľuboš pripravuje na vrchol jesene- 
majstrovstvá sveta v silovom trojboji, ktoré sa konajú 22. - 25. 
septembra 2010 v Trnave a na domácej pôde sa pokúsi zabojovať o 
titul majstra sveta.

                                                                                    Karol Repiský


